
LETO XXV, ŠTEVILKA 20, 8. OKTOBER 1993, CENA 100,00 SIT
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MOZIRJE

Gorenje GLIN Nazarje
N E G O T O V O S T  S E N A D A L J U J E

TISKANO NA EKOLOŠKEM - OKOLJU PRIJAZNEM PAPIRJU
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M e r c a t o r  -  Z g o r n j e s a v i n j s k a  k m e t i j s k a  

z a d r u g a  M o z i r j e  z .  o .  o .

vam nudi v vseh zadružnih poslovalnicah
po ugodnih cenah:

- suhe krače .............................. 349,90 SIT
- pohorski salamini ...................  931,90 SIT
- moka T 850 5/1 .........................  50,50 SIT
- vino Ljutomerčan ...................  231,90 SIT
- solatno olje - mešano 1/1   258,90 SIT
- zložljivi dežnik .........................  369,90 SIT
- žarnice (od 25 W -100 W)   49,90 SIT

Pri nakupu nad 5.000,00 SIT možnost plačila na 2 čeka 
Za ozimnico (jabolka, krompir, zelje, paketi ETA Kamnik...)
- 3 čeke brez obresti
- kredit 1 + 3 brez obresti
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EPSI

(Poročno
fotografiranje

- fotografiranje poročnega obreda;
- fotografiranje v studiu;
- fotografiranje cerkvenega poročnega obreda;
- fotografiranje na poročnem kosilu, večerji... 
(albumi, okvirji, povečave...)

Pokličite nas, da se pravočasno 
pogovorimo o vseh vaših željah!

EPSI d.o.o. Savinjska c. 4 
tel.:063 831-957 (vsak dan med 7.30 in 14.30 

razen sobote, nedelje in praznikov

CELJE - TR G O VIN A MOZIRJE

Na trgu 7 
Tel.: 063 832-815

REZERVNI DEU ZASTAVA, GOLF, 
RENAULT, LADA, OUA CASTROL 

-VALVOLINE, SEDEŽNE PREVLEKE, 
AVTO GUME, AKUMULATORJI, 

DODATNI ASORTIMAN

PRAVA TRGOVINA ZA VAŠ AVTO
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NASLOVNICA 
Prikaz reševanja iz poškodovanih 

avtomobilov
foto: C iril Sem

N o v e  o b č i n e  i n  n o v e  

l o k a l n e  v o l i t v e
Pred sprejemom zakonodaje o bodoči lokalni 
samoupravi, ki buri duhove tudi v naši občini

N e g o t o v o s t  s e  n a d a l j u j e
O razmerah v Glinu, njegovem poslovanju in 

njegovih možnostih za preživetje

N a m e s t o  ž u p a n a  -  

-  p r e d s e d u j o č i
Skupščina ostaja še naprej brez predsednika, 

nesklepčnost pa je njena že stara bolezen

N e  p o d  t a k š n i m i  p o g o j i
Kaj o zavrnitvi vloge za zasebno dejavnost meni 

mozirski zobozdravnik dr. Peter Deleja

N a š a  b o d o č n o s t  j e  l a s t n a  

o b č i n a
Solčava vidi svojo perspektivo le v samostojni 

gorski občini

P r e d s t a v i t e v  n o v e  o p r e m e
V mozirski občini smo poslej bogatejši za sodob
no opremo za reševanje iz poškodovanih vozil

S  f i l m o m  j e  ž i v l j e n j e  l e p š e
Zanimiv razgovor z Nikom Mlakarjem iz Mozirja, 

ki se že 30 let ukvarja s kinematografijo

a smo stopili še v zadnje tromesečje 
letošnjega leta. Za vas, spoštovani 
naročniki, spet neprijeten termin, ko 
vam pošljemo položnico za plačilo 
naročnine. V uredništvu smo se 
odločili, da vašo zvestobo Savinjskim 
novicam nagradimo bolj kot doslej, 

zato jih boste poslej prejemali z 10 % popustom. 
Podražitvi se tudi tokrat, žal, nismo mogli izogniti. 
Porastu materialnih stroškov je enostavno treba slediti, 
kljub vsemu pa smo uspeli dvig cene našega časopisa v 
letu 1993 obdržati na sprejemljivih 20 % za naročnike 
oz. 25 % v prosti prodaji, za razliko od večine drugih 
dobrin, ki so se (oz. se do izteka leta še bodo) podražile 
precej več. Tudi v IV. tromesečju bo izšlo 7 številk, od 
teh 3 v decembru.

V številki, ki je pred vami, je največ črnila prelitega na 
temo bodoče lokalne samouprave in dogodkov na 
področju politike, ki se pretežno vrtijo okrog 
gospodarstva in zdravstva. Zupana (še vedno) ni, 
nekateri celo menijo, da ga sedanji sestav skupščine 
sploh ni sposoben izvoliti. Le kaj je ostalo od brezhib
nega stroja, ki je tako dobro deloval po volitvah leta 
1990?

Opazili ste, da smo tehnično nekoliko preoblikovali tudi 
stran, ki jo pravkar berete. Verjetno ste se je skupaj z 
nami v slabih dveh letih v prejšnji podobi naveličali tudi 
vi, zato je sprememba kar dobrodošla. V uredništvu 
razmišljamo tudi o nekaterih drugih novostih, ki pa so 
zaenkrat še v povojih, zato več o njih morda v prihodnje, 
če bodo dozorele do uporabne oblike. Lep pozdrav do 22. 
oktobra!

Savinjske novice so štirinajstdnevnik in izhajajo vsak drugi petek. Izdajatelj EPSI d.o.o. Savinjska c. 4, Nazarje, telefon 063/831-957, telefax 
063/832-363. Sofinancer SO Mozirje. Glavni in odgovorni urednik: Franci Kotnik, uredniški odbor: Marko Lenarčič, A. Videčnik, R. Pintar, E. Mavrič, 
F. Kotnik. Stalni zunanji sodelavci: Aleksander Videčnik, Edi Mavrič, Ciril Sem. Tisk: IGEA d.o.o., Savinjska c. 2, Nazarje; žiro račun EPSI 52810- 
601-19030. Rokopise, objave, razpise in oglase je potrebno dostaviti v uredništvo najkasneje osem dni pred izidom tekoče številke. Po mnenju 
Ministrstva za informiranje RS (št. 23/130-92 z dne 26.2.92) šteje časopis med proizvode informativnega značaja, za katere se plačuje davek od 
prometa proizvodov po stopnji 5%. Vsebina sestavkov, ki jih objavljamo v rubriki "Pisma bralcev" niso stališča uredniškega odbora. Prispevke 
podpisujte s polnim imenom in naslovom in naj ne obsegajo več kot 30 tipkanih vrstic. Uredništvo si pridržuje pravico krajšanja besedil. Objavljenih 
rokopisov in fotografij ne vračamo. Odpovedi sprejemamo samo za naslednje tromesečje.



A K T U A L N O

Državni zbor je na svoji 11. 
seji 30. julija letos opravil 
prvo obravnavo predloga  
zakona o lokalni samoupravi 
te r v zvezi s tem  spreje l 
stališča in sklepe kot pod
lago za pripravo besedila 
predloga zakona za drugo 
obravnavo. Predlog je sedaj 
pripravljen in bo v DZ pred
vidoma obravnavan konec 
meseca oktobra.

Bistvena novost zadnjega predloga je, da 
lahko Državni zbor korigira posamezne 
referendumske odločitve zgolj v primeru, 
če so si le-te v nasprotju. V poglavju o 
premoženju in financiranju občine so 
upoštevana stališča in sklepi DZ, da naj 
to poglavje vsebuje načelne določbe, ki 
bodo usmeritev za konkretnejšo 
zakonodajo. Ustanovljena je delovna 
skupina, ki podrobneje proučuje 
problematiko financiranja občin. Skupina 
naj bi v sodelovanju z Ministrstvom za 
finance pripravila strokovno podlago 
oziroma kriterije za finančno izravnavo v 
občinah ter za dodelitev posebnega 
statusa finančno šibkim občinam. V 
poglavju o pokrajini je opredeljeno, da gre 
za prostovoljno obliko povezovanja občin 
in da so možne tudi druge oblike širših 
samoupravnih lokalnih skupnosti - zveze 
in skupnosti občin. Poleg tega je v prehod
nih in končnih določbah opredeljeno, da 
se referendumi za določitev območij novih 
občin izvedejo še pred spomladanskimi 
lokalnimi volitvami 1994 in da se slednje 
izvedejo že v novih občinah.
Državni svet je v nasprotju z Državnim 
zborom mnenja, da bi bilo koristno, če bi 
to problematiko obravnavale tudi 
občinske skupščine v razširjeni sestavi. 
DS namreč meni, daje za tako radikalne 
spremembe potrebno predvsem dovolj 
časa, zato je zanj popolnoma 
nesprejem ljiva zahteva, da prične 
državna uprava po novem delovati že s 1 . 
januarjem 1994.
Poglejmo še ostale bistvene pripombe 
Državnega sveta! Vprašanje statusa pok
rajine ostaja po njegovem odprto ustavno 
vprašanje. Brez pokrajin bodo občine 
prešibke v odnosu do države. Zakon bi 
moral opredeliti naloge in iz tega iz
virajoče financiranje občine ter pokrajine. 
V zvezi s tem se zastavlja cela vrsta

vprašanj. Koliko stane sedanje funkcioniranje občine in koliko bo predvideno delovanje 
bodoče občine? Koliko ljudi danes zaposluje občinska uprava in koliko ljudi bo zapos
lovala bodoča občinska uprava in samouprava? Kolikšen bo strošek celotne reor
ganizacije? Državni svet meni, da bi zakon zaradi zavarovanja občine pred centralizmom 
moral našteti njene temeljne naloge, saj se bodo občine ob zastavljeni centralizaciji 
izčrpavale v ustavnih sporih z močnejšo državo. Državni svet tudi meni, da bi morale biti 
za župana zakonsko določene neposredne volitve, s čimer bi izključili možnost, da o 
njegovi izvolitvi odločajo politične stranke. Državni svet je v nasprotju z Državnim zborom 
mnenja, daje do tako resnih družbenih sprememb potrebno pristopati izjemno strpno in 
umirjeno. Po njegovem naj bi Državni zbor po uskladitvi sprejel zakon, v občinah bi se 
izvedle nove lokalne volitve, nove občinske garniture pa bi pripravile ljudi in izpeljale 
referendume za preoblikovanje občin in pokrajin.

KF

V mašineriji parlamentarnega postopka v Državnem zboru mlini že 
nekaj časa (kar predolgo) meljejo različne predloge o bodoči or
ganiziranosti lokalne samouprave, čeprav se termin kot tak vedno 
bolj odmika od dejanske samouprave po volji in predvsem po meri 
in potrebah ljudi.

Organiziranost bodočih občin in njene pristojnosti so v primerjavi z njenimi obveznostmi, katere 
izhajajo iz predloga zakona o lokalni samoupravi, pravzaprav komaj omembe vredne. Kljub 
spremembam, katere bo verjetno zakonski predlog še doživel. Bolj kot to pa je, dolgoročno 
gledano, nevarnost centralizacije, s katero center države preko svojih mehanizmov neopazno a z 
vso vztrajnostjo sedanjim občinskim centrom jemlje pristojnosti nad posemeznimi službami. Po 
sedanjem predlogu bodoče organiziranosti sedanja občina Mozirje izpade iz vseh kombinacij, 
preko katerih bi se lahko potegovala za samostojen okraj. V najslabšem primeru se lahko zgodi, 
da bomo ostali celo brez izpostave upravnega okraja. In prav v tem grmu tiči zajec, saj smisel nove 
organiziranosti ni v oddaljevanju pristojnih služb ampak v njihovem približevanju vsakodnevnim 
potrebam občanov.
Prav zato bo v končni fazi kvaliteta lokalne samouprave odvisna od sposobnosti ljudi, ki jo izvajajo. 
Dejstvo je, da v sedanji organiziranosti lokalne samouprave sploh nimamo glede na pristojnosti, 
s katerimi razpolaga sedanja organiziranost krajevnih struktur. Bojim se, da bodo pristojnosti novih 
občin v približnem sorazmeiju z sedanjimi sveti KS, tojej na nivoju urejanja komunalnih zadev. 
Kaj več pa država ne namerava izpustiti iz rok. Predvsem pa se bo potrebno temeljito dogovoriti 
in zakonsko določiti kriterije bodočega financiranja občin. Obstojajo sicer predlogi in možne 
rešitve zagotavljanja finančne eksistence vendar še vse v nedorečeni obliki. Dodatno razpisovanje 
občinskih davkov, za kar naj bi bodoče občine imele pristojnosti, stvari ne bo rešilo. Vsaka država 
in tudi naša ni izjema, bo svoje hotela še v bodoče, njeno nenasitno žrelo navsezadnje vsi prav 
krepko občutimo.Možni novi davki, v kolikor se bodo občine prisiljene se jih poslužiti, in v to 
glede na vse okoliščine ne kaže dvomiti, ne bodo olajšali že tako dovolj ogroženo eksistenco 
povprečnega sloja prebivalstva.
Bodoča lokalna samouprava mora dobiti dovolj široke pristojnosti, s katerimi bo sposobna reševati 
nakopičeno problematiko. V nasprotnem primeru organov lokalnih oblasti sploh ne bomo rabili. 
Kljub še obilici nedorečenosti in odprtih vprašanj novo lokalno organiziranost prav gotovo rabimo. 
Nova organiziranost bo poleg že omenjenega pa še česa potrebovala neobremenjene in sposobne 
ljudi, ki bodo znali opravljati svoje delo prefesionalno in odgovorno. Na žalost je življenje preveč 
zamotano, da bi si lahko privoščili zrcalno podobo sedanjih občinskih skupščin z vsemi blokadami, 
nesklepčnostnjo in podobnimi delovnimi izrazi, s katerimi zavirajo normalno delo in razvoj. Prav 
gotovo pa bodo morali biti bodoči nosilci občinske politike dovolj širokega zornega kota, da bodo 
znali povezovalno prisluhniti sorodnim interesnim dejavnostim, probleme pa reševali strpno v 
skladu z interesi tudi sosednjih lokalnih skupnosti. Evforično vzdušje ob možnosti organiziranja 
novih občin bo slej ko prej trdno postavila na tla gola realnost. In od tam naprej bo treba živeti!

Edi Mavrič



Gorenje Glin Nazarje:

Na zadnji seji skupščine občine je bila glavna tema 
razprave pri točki poslovanja v prvem polletju 
problematika podjetja Gorenje Glin Nazarje in njegovih 
hčerskih podjetij.
Stanje, v katerem se Gorenje Glin nahaja sedaj, ima seveda svojo (ne 
tako kratko) zgodovino. Najbolj intenzivne motnje v poslovanju pa 
se kažejo od leta 1990 dalje, ko je obstoj podjetja postajal vse bolj 
in bolj odvisen od kreditov in avansov iz tujine. Takšna poslovna 
politika vodstva podjetja na čelu z direktorjem Janezom Živkom je 
v lanskem letu doživela svoj zlom s stavko delavcev in zamenjavo 
vodstva. Z vključitvijo upnikov v reševanje nastalega položaja je 
nastal sanacijski program, Glin pa je meseca oktobra prešel v last 
Sklada Republike Slovenije za razvoj. Rezultat poslovanja v letu 
1992 je bila izguba v višini 217 milijonov SIT, kije skupaj z izgubo 
iz preteklih let v višini 330 milijonov SIT dosegla nivo trajnega 
kapitala.
Sanacijski program je predvidel vložek 500 do 600 milijonov SIT v 
krovno podjetje (Glin seje, kot je znano, ob koncu leta reorganiziral 
v obliko holdinga in osmih podjetij - hčera) za financiranje hčera in 
odplačilo upnikov. Uresničitev letnih planov hčera in holdinga je 
zato temeljila na predpostavki realizacije teh sredstev. To pa se ni 
zgodilo. Sklad je vložil del sredstev samo v Glin Zagarstvo in sicer 
2 milijona DEM kratkoročnega kredita in 40 milijonov SIT za 
najnujnejša obratna sredstva. Glin Holding je imel kot edini prihodek 
v svojem poslovanju najemnine za osnovna sredstva, ki so mesečno 
predstavljale 10 milijonov SIT in sredstva Ministrstva za delo za 
trajno presežne delavce. V tem času Sklad kot lastnik podjetja ni 
dosegel (morda se bomo nekoč spraševali tudi o razlogih za to) 
dogovora z glavnimi upniki, čeprav so slednji sprva kazali obilo 
razumevanja in pripravljenosti za kompromis. Očitno je, da Sklad 
vodstvu Glina ni (več) zaupal, saj ga je v nadaljevanju pogajanj z 
upniki celo dobesedno izločil iz njih. Navkljub vsemu je vodstvo 
podjetja in njegovih hčera delavcem, teh je bilo ob polletju 826, kar 
presega število, opredeljeno v sanacijskem načrtu, zagotavljalo 
redno izplačilo osebnih dohodkov in regresa za letni dopust. Tudi 
proizvodni proces je v glavnem kontinuirano potekal.

Finančni rezultat prvega polletja 93 izkazuje 408 milijonov tolarjev izgube. Po obrazložitvi vodstva Glina je nastala iz tečajnih razlik leta 1992, ki so 
bile naknadno ugotovljene, v višini 74 milijonov SIT in neizplačanih OD za novemeber 1992 in december 1992 v višini 32 milijonov SIT. Če bi to 
upoštevali, bi bila izguba Holdinga s 186 milijonov SIT zmanjšana na 80 milijonov SIT. Podjetje je dosegalo plan poslovnih prihodkov v višini 94,9 
%,od celotne realizacije je bilo 54 % prodaje na tujem in 46 % na domačem trgu. V tem času je skupni znesek poplačila starih upnikov dosegel 5 
milijonov DEM.
Obremenjujoče je bilo za tekoče poslovanje tudi dejstvo, da so podjetja hčere za najete kredite plačevale obresti po IV. bančni boniteti, tako je Glin 
Holding samo banki v polletju 1993 dolžan 2,2 milijona DEM obresti in stroškov banke. Direktor Glin Holding, dr. Jože Korberje na seji skupščine 
tudi povedal, daje banka, kije poleg Gorenja in Gozdnega gospodarstva eden največjih upnikov (v Glinu ima okrog 8 milijonov DEM), pred nedavnim 
odstopila od poprejšnjega dogovora, s katerim je bilo predvideno, da upniki z vložkom dela svojih terjatev do Glina prevzamejo 51 - odstotni delež 
podjetja, 49 odstotkov pa ostane v lasti Sklada, ki bi iz svojega dela 20 % prepustil delavcem. Dr. Korberje še dodal, da Sklad po njegovem mnenju 
kljub temu, da se temeljitega reševanja sploh ni lotil, nima namena podjetja prepustiti stečaju.
Kako "korekten" odnos ima Sklad do svojega podjetja morda pojasnjuje tudi dejstvo, da še do zdaj ni odgovoril na poziv občinske skupščine, naj 
pojasni svoje načrte glede Glina. In da direktor sklada, g. Korže, kljub številnim telefonskim pozivom noče vzpostaviti kontakta z občinskim izvršnim 
svetom.
Kaj se bo torej z Glinom zgodilo v bližnji bodočnosti? Možnih scenarijev je več, glede na to pa, da kljub dolgotrajnim pogajanjem Sklad z največjimi 
upniki ni dosegel sporazuma, je najverjetnejša varianta prisilna poravnava dolgov. In nenazadnje ostaja še strateško vprašanje: ali se bo Glin prodajal 
kot celota ali po delih in kaj vsaka od navedenih odločitev nosi s sabo? Na odgovor verjetno ne bo treba dolgo čakati.

KF

Negotovost se 
nada lju je

Poslovne informacije
1. 19. junija je stopil v veljavo Pravilnik o minimalni stopnji izobrazbe 
oseb, ki opravljajo trgovinsko dejavnost, po zahtevnosti posameznih 
vrst trgovinskih opravil (Ur. l.,št.28/93).
Center za tehnološko usposabljanje pri GZS je s strokovno pomočjo 
Združenja za trgovino pripravil več seminarjev, katerih namen je 
pripraviti kandidate za preizkus strokovne usposobljenosti za 
opravljanje trgovinske dejavnosti. Vsebina seminarjev je povzeta po 
zasnovi program a za preizkus strokovne usposobljenosti za 
PRODAJ ALCA, traja 3 dni po 8 ur. Center za tehnološko usposabljanje 
je pripravil naslednje seminarje:
- poznavanje blaga - 8 ur;
- gospodarsko poslovanje - 8 ur;
- psihologija prodaje - 8 ur.
Priprava za preizkus strokovne usposobljenosti za POSLOVODJO traja 
6 dni po 8 ur na seminarjih: poznavanje blaga - 8 ur, kaj mora vedeti 
poslovodja - 16 ur, psihologija prodaje in vodenja sodelavcev - 8 ur, 
trgovska zakonodaja - 8 ur, knjigovodstvo in finance - 8 ur. 
Posameznik se lahko udeleži celotnega sklopa seminarjev, na lastno 
željo pa tudi samo posameznih seminarjev.
Cena za udeležbo na enem dnevu seminarja je 120 DEM. Člani GZS, 
ki redno plačujejo članarino, imajo 20% popusta.Kotizacija vključuje 
tudi stroške gradiva, napitkov in malice. Na seminarju bodo udeleženci 
dobili tudi seznam dodatne literature, s pomočjo katere se lahko še bolj 
seznanijo s snovjo, ki je  predvidena za preizkus strokovne 
usposobljenosti oziroma izpit.Seminarji za prodajalca in poslovodje 
bodo koncem oktobra oziroma novembra.
Tistim, ki so se prijavili na Ljudski univerzi v Velenju, se ni potrebno 
ponovno prijaviti.
Pisne prijave sprejemamo na GZS- Območni zbornici Velenje, tel:063 
856 920, fax: 063 855 645 in sicer do 15. oktobra 93.

2. Do maja 1994 se morajo firme dokapitalizirati - povečati ustanovni 
kapital. Zato GZS - Območna zbornica Velenje prireja v sodelovanju z 
GEA Collegom seminar, ki bo udeležence seznanil z določbami, ki se 
nanašajo na dokapitalizacijo in časovno uskladitev ustanovitvenih in 
drugih aktov gospodarske družbe ter o možnih virih in oblikah 
povečanja trajne vloge.
Predavala bosta dr. Krešim ir Puhar in dr. Alenka Žnidaršič- 
Kranjc.Cena seminarja je 200 DEM v tolarski protivrednosti. V ceno je 
vključena tudi literatura.
Pisne prijave sprejemamo na GZS - Območni zbornici Velenje, tel: 
063 856 920, fax 063 855 645 in sicer do 15.10.93.

3. S strani tržaškega sejma smo dobili vabilo za udeležbo na "4T - 
Trieste, Trade,Technology, Transfer", prireditvi, ki bo v Trstu od 8.do 
11. 11. 93. Stroške udeležbe pokriva organizator.
Vsi zainteresirani lahko dobijo prijavnice na GZS - Območni zbornici 
Velenje, Trg Mladosti 2, Velenje in sicer do 8.10.93.



GOSPODARSTVO

Kako čiste so reke in potoki pred našim  pragom
(nadaljevanje iz 18. številke)

Mozirje
Število prebivalcev: 2000 
Industrija:
- Cinkarna Celje - Kemija Ljubija: sanitarne odpadne vode se odvajajo na čistilno napravo v Mozirju, tehnološke odpadne vode pa se čistijo na obratni čistilni napravi.
V večjem delu naselja je zgrajena sekundama kanalizacija, odpadne vode se čistijo na čistilni napravi v Mozirju, v delu naselja pa se odpadne vode zlivajo v potok 
Trnavo in druge "priročne” odvodnike. Potencialna možnost onesnaženja je s Petrolovega bencinskega servisa.
Gornji Grad
Število prebivalcev: 1000
Industrija:
- Smreka - lesna industrija: odpadne sanitarne vode se odvajajo v kanalizacijo in od tam v Dreto. Obstaja možnost onesnaženja z odpadnimi mulji.
V večjem delu naselja je zgrajena kanalizacija, ki se izliva v Dreto. Čistilna naprava je v fazi idejnega načrta.
Bočna
Število prebivalcev: 700
Industrije ni, odpadne vode iz gospodinjstev pa se odvajajo skozi greznice v ponikovalnice ali v bližnji potok.
Šmartno ob Dreti
Število prebivalcev: 400
Industrije ni, odpadne vode iz gospodinjstev se odvajajo v ponikovalnice ali v bližnjo Dreto.
Deponija odpadkov
V Homu je deponija odpadkov za potrebe občine Mozirje. Lokacija deponije je v K.O. Bočna in se nahaja na 
relativno neugodnem terenu ob potoku Lizavnica in trenutno ni zavarovana proti visokim vodam. Teren pod 
deponijo je vodonepropusten, tako da se izcedne vode ne izcejajo v podtalnico, temveč onesnažujejo potok. 
Predvidena je sanacija obstoječe deponije in širitev deponije v vzhodni breg. S tem bi se skrajšala stična meja 
deponije s potokom, površino nove deponije bo možno ustrezno pripraviti in opremiti s PEHD folijo, ki bo zagotovila 
kontrolirano zbiranje izcednih vod in tudi možnost za njihovo ustrezno tretiranje.
Nevarne in strupene snovi
V občini Mozirje so štirje bencinski servisi, ki so možni onesnaževalci talne in površinske vode z gorivi in mazivi, 
predvsem servis v Nazarjah, ki leži v neposredni bližini reke Savinje in ima cisterne brez obvezne dvostenske zaščite. 
Precejšnje število individualnih kurišč v stanovanjskih hišah, večstanovanjskih blokih in podjetjih uporablja kurilno 
olje kot vir energije. Rezervoarji z oljem so v glavnem brez posebnih varoval proti nekontroliranemu iztoku in taki 
predstavljajo veliko možnost onesnaženja.
Posebej se je to pokazalo ob poplavi 1.11.1990, ko se je s kurilnim oljem onesnažila podtalnica v domala vseh 
območjih, ki so bila poplavljena. Velikanska količina olja pa je skupaj s povodnijo odtekla.
Poleg kurilnega olja predstavljajo potencialno nevarnost tudi skladišča nevarnih snovi (topila, razna olja, razredčila, 
barve), ki so v obratovalnicah in industriji urejena

Javno podjetje Komunala je pred nedavnim pričelo s 
temeljitim urejanjem deponije odpadkov.

V proizvodnji modne konfekcije Elkroj Mozirje se je 5. maja letos, o tem smo poročali, rodila nova 
blagovna znamka z imenom Carier, ki so jo zasnovali kot odgovor na potrebe sodobnega 
potrošnika, ki si želi udobnih, modnih in odlično krojenih hlač, izdelanih iz kakovostnih materialov.
V kolekcijo Carier so zajeli tako klasične modele, ki ustrezajo daljšemu modnemu obdobju, kot tudi 
modele, ki stopajo v korak z zadnjimi modnimi smernicami. Izkazalo se je, da je bila usmeritev 
pravilna. V Elkroju so se že v začetku odločili, da bodo hlače Carier prodajali le na izbranih prodajnih 
mestih, vsak njihov kupec pa lahko postane član Kluba Carieristov, ki sedaj šteje že okrog 650

po predpisih.
Hudournik
Savinja je skupaj s svojimi večjimi in manjšimi 
pritoki hudournik. Njen značaj se je najbolj dras
tično pokazal 1.11.1990, ko je s svojo razdiralno 
močjo uničila velik del tega, kar je  človek 
dobronamerno leta in leta gradil na njenih bregovih. 
S seboj je odnesla že tako maloštevilne jezove, ki so 
jih naši predniki z muko gradili in vzdrževali, da so 
z njimi izkoriščali in ubijali moč vode, odnesla je 
mostove, ki so povezovali kraje med seboj, odnesla 
je hiše, delavnice, drvarnice, v ljudi pa naselila strah 
in spoštovanje do svoje vsakodnevne 
spremljevalke.
Samo upamo lahko, da bo ta strah in spoštovanje 
povzročilo, da bo človek začel reko sprejemati kot 
živo bitje, da ji ne bo še naprej povzročal bolečin s 
svojimi posegi v prostor, s svojo delavnostjo v 
delovnem in prostem času.
Uporabljeni so podatki iz idejnih projektov od
vajanja in čiščenja odpadnih voda po naseljih v 
občini Mozirje in idejni načrt deponije odpadkov 
Bočna.

Andrej Ermenc

OPOMBA: Prispevek "Kako čiste so reke in potoki 
pren našim pragom" je povzet iz tretjega poglavja 
knjige "Poteptana priroda", ekološke in razvojno turis
tične analize Savinje in Pake ter njunih pritokov, ki so 
jo v maju 1992 založili občinski odbori LDS Mozirje, 
Žalec in Velenje, njeno izdajo pa je omogočilo Mini
strstvo za varstvo okolja in urejanje prostora.

Direktorica Elkroja, Marija Vrtačnik, se zahvaljuje 
Carieristom za zaupanje

članov. Vsakim hlačam Carier je namreč 
priložen anketni listič s pristopno izjavo. Člane 
kluba Elkroj vključuje v žrebanja, nagradne 
igre, modne revije in druge dejavnosti, ena 
takšnih je bila tudi v petek, 24. septembra na 
razstavnem prostoru Elkroja na ljubljanskem 
Sejmu mode.
Direktorica Elkroja, M arija Vrtačnik, je 
izžrebala pet Carieristov, ki so jim tako 
pripadle lepe nagrade: Tone Ljubič iz Žabnice 
bo poslej eno leto brezplačno naročnik modne 
revije Ars Vivendi, Katja Žerjav iz Ljubljane, 
Dušan Florjančič iz Slovenj Gradca in Nuša 
Skok iz Mozirja so bogatejši za še ene hlače 
Carier, Miran Zomer iz Ljubljane pa je kot prvo 
nagrado dobil 4-dnevni ogled modnega sejma 
v Parizu za dve osebi.
Elkroj se torej s primernim marketinškim pris
topom uspešno uveljavlja naprej, pa tudi 
rezultati poslovanja ga bistveno ločijo od 
ostalih podjetij v občini. V pozitivnem smislu, 
seveda. KF



GOSPODARSTVO

JP Komunala Mozirje:
A k c i j a  o d v o z a  o d p a d k o v  

u s p e š n o  z a č e t a
V 19. š te v ilk i S av in jsk ih  n o v ic  sm o  p is a li, da se je  javno  
pod je tje  K o m u n a la  M o z ir je  lo tilo  n o v eg a  koraka pri od
vozu  o d p a d k o v , ki naj bi bil n e k a k š e n  u vo d  v ločevan ju  
o d p ad ko v  p red  o d la g a n je m  na d ep o n ijo .
Prvi, lahko bi rekli poizkusni odvoz so opravili v soboto, 2. oktobra v 
Novi Štifti, Gornjem Gradu in Bočni. Poleg Komunale je sodelovalo 
tudi podjetje Surovina. Odziv je bil po besedah namestnika direktorja 
Komunale, Rudija Hrameca, dober. Nerealno bi bilo seveda 
pričakovati, da bo že prva tovrstna akcija stekla v polnem razmahu, 
saj se morajo krajani takšnega načina odvoza enostavno privaditi. 
Pomembno je, da se z začeto akcijo, upoštevajoč prve ugotovitve, 
nadaljuje in vzpostavi reden sistem odvoza. V osnovi je predvideno, 
da bi v vsakem kraju izvedli akcijo enkrat spomladi, enkrat poleti in 
enkrat jeseni, v vmesnem času pa bi lahko krajani v lastni režiji 
prevoza odpadke dostavili direktno na centralno odlagališče vsako 
prvo soboto v mesecu.
Podobno mnenje je tudi pri koristnikih teh storitev. Predsednik KS 
Gornji Grad, Toni Rifelj, meni, da je akcija vredna vse pohvale in da 
je zadnji čas, da se s takšnim pristopom začne tudi v naši dolini. V 
mestih je ločevanje odpadkov postalo stalna praksa in ni razloga, da 
bi bili v mozirski občini zadnji, ki bi začeli z višjo stopnjo varovanja 
okolja. Več pa bo potrebno storiti pri osveščanju in obveščanju 
krajanov, za kar morajo poskrbeti lokalni mediji in krajevne skupnosti.

KF

Da bi takšna odlagališča za vedno izginila

P O L I T I K A

IS SO Mozirje:

Tretje nadaljevanje in 
nova seja

V torek, 28. septembra, seje znova sestal Izvršni svet SO Mozirje, 
da bi dokončal 43. sejo, ki je bila zaradi obilice gradiva poprej 
že dvakrat prekinjena.

Najprej so se člani izvršnega sveta seznanili s poročilom komisije za lokalno 
samoupravo. V razpravi so bili mnenja, da je sistem financiranja novih občin 
ključnega pomena za njihovo delovanje, zato gaje treba natančno opredeliti. 
Negativno so ocenili početje bivšega predsednika SO Mozirje, Andreja 
Presečnika, kije v časopisu Naš čas "popljuval delo IS in komisije za lokalno 
samoupravo", sam pa se v začetku teh aktivnosti, koje bil še na funkciji, ni 
udeležil niti enega sestanka na to temo. Izvršni svet je sprejel stališče, daje 
občinam potrebno zagotoviti financiranje iz naslova izvirnih prihodkov 
(dohodnina in prometni davek), da naj bo referendumska odločitev občanov 
o bodoči organiziranosti dokončna in da v primeru neuspelih prizadevanj za 
okraj Mozirje podpira vključitev v okraj Celje.
Izvršni svet je nato obravnaval plan potrebnih sredstev za odpravo posledic 
poplav v letih 1990 in 1992. Pri že sklenjenih pogodbah znašajo razlike do 
pogodbenih vrednosti skupaj 9.407.000 SIT, dela po planu IS 17.634.000S1T 
in dela po sanaciji 1992 skupaj 39.782.000 SIT. Javno podjetje Komunala 
Mozirje je lansko leto po odločbi sanitarnega inšpektorja, vendar brez soglas
ja IS, izvršilo sanacijo odlagališča Prihova, kjer so bili deponirani razni 
materiali, predvsem iz Elkroja ob poplavah, v vrednosti 4.089.000 SIT in 
sanacijo odlagališča Varpolje, kjer so bili ostanki nekdanje separacije in 
betonarne, v vrednosti 2.172.000 SIT. Izvršni svet bo o plačilu teh del odločal 
po obravnavi poročila komisije za sanacijo razmer v Komunali.
Razprava je nato nanesla na obrtno - stanovanjsko cono na Reneku. Bralci 
Savinjskih novic poznajo njeno problematiko iz članka z naslovom "Cesta, 
ki ogroža delovna mesta" iz letošnje 3. številke. Rešitev dovoza v omenjeno 
cono je mogoča z izdelavo nove ceste, ki bo vanjo speljana z druge strani, 
zanjo pa bo po oceni Zavoda za urbanistično načrtovanje občine Mozirje 
potrebno 20 do 24 milijonov tolarjev. Izvršni svet meni, daje izgradnjo ceste 
mogoče zagotovili prihodnje leto z delom sredstev iz proračuna, delom iz 
Sklada stavbnih zemljišč in delnim sofinanciranjem krajanov.
IS je nato nadaljeval kar s 44. sejo, na kateri je bila najprej na vrsti tematika 
Sklada stavbnih zemljišč. Skladje za leto 1992 po predhodnih razpravah v 
skupčini in zaradi pripomb zavezancev o visoki obremenitvi predlagal 
zmanjšanje vrednosti točke, zaradi česar bo v primeru popolne poravnave 
obveznosti zavezancev njegov prihodek namesto 28 milijonov SIT le 
17.581.000S1T. Upravni odbor sklada je sklenil, da se planirane neporavnane 
naložbe pokrijejo le v višini lanskih sredstev, sredstev za leto 1993 pa ne 
bremenijo. Za letošnje leto sklad predlaga vrednost točke nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljišča v višini 0,08 SIT, povečano z indeksom rasti 
cen na drobno od 1.1.1993 do izdaje odločb. Za vse fizične osebe, obrtnike 
in podjetja se vrednost točke za nepokrita skladišča, delavnice na prostem, 
interna parkirišča ipd. zniža za 30 %.
IS se je nato seznanil z informacijo, da bo zapisnik SDK o pregledu v 
Komunali gotov do 10. oktobra, komisijo za sanacijo razmer v tem podjetju 

pa so okrepili z ekonomistom, to je Franc Miklavc iz M-ZKZ Mozirje. 
Sledila je razprava o posledicah suše, ki po oceni Sekretariata za 
gospodarski razvoj, finance in urejanje prostora znaša slabih 490 
milijonov SIT, kar predstavlja dobrih 8 in pol odstotkov družbenega 
proizvoda občine za minulo leto. Na podlagi prve ocene škode je naša 
občina prejela akontacijo solidarnostne pomoči v višini 4 milijone SIT. 
Iz teh sredstev je že namenjeno 1 milijon SIT za reševanje problematike 
plemenskih telic. Preostala sredstva bodo namenjena: 1,5 milijona SIT 
za pokrivanje škode na hmelju, 0,9 milijona SIT za regresiranje nabave 
voluminozne krme, 0,5 milijona SIT za silažno koruzo in 0,4 milijona 
SIT za seno ter za regres pri nabavi beljakovinskih koncentratov za cca. 
200 ton. Izvršni svet je sklenil, da bo pričakovana sredstva z 
renominacijo proračuna razporedil za KS in odpravo posledic suše.
Na naslednji seji v mesecu oktobru bo izvršni svet spregovoril med 
drugim tudi o stanju na področju lesarstva in gozdarstva v naši občini, 
saj po denacionalizaciji škofijskih gozdov družbenih gozdov pri nas 
praktično ne bo.

KF



SO M o z ir je :

N a m e s to  š u p s a m  -  p p e d s e đ i^ o e i

Dominik Miklavc

Po dolgem poletnem odmoru, ki se je zavlekel že krepko v jesen, se je v petek,1. oktobra, 
sestala občinska skupščina. Da z volitvami župana tudi tokrat ne bo nič, je bilo bolj ali manj 
jasno že v začetku, saj je bilo prisotnih vsega 35 delegatov.
Najprej je dobil besedo poslanec Državnega zbora, dr. Franc Zagožen. Pojasnil je nekatere odgovore na 
delegatska vprašanja, naslovljena nanj, in sprejel predlog, da posreduje pri organizaciji sestanka s člani Komisije 
za lokalno samoupravo pri DZ. Izjavil je, da se bo po svojih močeh zavzel za to, da bi država namenila več 
sredstev za odpravo posledic suše, in za to, da se država končno dotakne tudi problematike lesarstva. Dr. 
Zagožen v nadaljevanju seje zaradi obveznosti v Državnem zboru ni mogel biti prisoten.
Skupščina je nato ugotovila, da je kandidatura za predsednika samo ena (Dominik Miklavc), medtem ko je Rajko 
Pintar svojo kandidaturo umaknil. Dominik Miklavc, ki je sejo vodil (podpredsednik skupščine, Rade Rakun, je 
bil iz zdravstvenih razlogov odsoten), je povedal, dsfv takšnih razmerah skupščini ni pripravljen več predsedovati. 
V razpravi so se poslanci dogovorili, da sejo prekinejo in da v odmoru zbori poskušajo najti protikandidata. 
Odločitev zborov je bila nato nekoliko drugačna. Dogovorili so se, da Dominik Miklavc do izvolitve novega 
predsednika opravlja njegove dolžnosti z vsemi pooblastili in denarnim nadomestilom in je torej neke vrste vršilec 
dolžnosti predsednika SO. Predlog je bil soglasno potrjen.
Na tematiko proračuna občine v prvem polletju se je prvi oglasil Franc Bastl in terjal odgovore na nekatera 
konkretna vprašanja glede porabe sredstev. Opozoril je, da stranka Narodnih demokratov ni dobila nič sredstev, 
ki ji sicer pripadajo. Odgovore na zas
tavljena vprašanja je posredoval pred
sednik IS, Alfred Božič. Kar se tiče 

sredstev za Narodne demokrate, jih po njegovem dobi prava stranka. Spet se je 
oglasil Franc Bastl in povedal, kar sicer, kot je dejal, še ne more dokazati, da je 
proračun sredstva za ND nakazoval na hranilno knjižico, ki jo v žepu nosi Alfred 
Božič. Andrej Presečnik je na to menil, da nekdo očitno laže in da obstaja bojazen, 
da se sredstva stekajo v privatni žep. Dominik Miklavc je izrazil mnenje, da naj 
SDK ugotovi, kam je šel denar, strankarski spori pa naj se razčiščujejo v njihovih 
krogih. Andrej Presečnik je ugovarjal, da gre v tem primeru za proračunska 
sredstva in da zadeva smrdi ne samo pri repu temveč tudi pri glavi. Dr. Anton 
Žunter je nato dejal: "Govori se, nimam dokazov, da je predsednik IS, Alfred 
Božič, svojemu podjetju posodil 6 milijonov SIT po dvoodstotni obrestni meri, ta 
pa naprej podjetju MGA po 48-odstotni obrestni meri."
Očital je Dominiku Miklavcu, da je bil tedaj še zraven, ko je bil v MGA. Po razpravi 
je skupščina sprejela sklep, da se poročilo o realizaciji proračuna v prvem polletju 
sprejme, SDK naj ugotovi, kam je šel denar za ND, Ministrstvo za pravosodje pa 
naj poda pojasnilo glede nasledstva stranke. O predlogu dr. Žunterja,.da se 
preveri prej omenjena finančna transakcija, poslanci niso glasovali.
Na dnevnem redu je bil tudi osnutek rebalansa proračuna za letošnje leto. V 
imenu Zbora KS in skupine delegatov istega zbora je predlog predstavil Edi 
Mavrič. Njegov namen je v zagotovitvi osnovnih sredstev za delo krejevnih 
skupnosti po neuspelem referendumu. Predsednik IS, Alfred Božič, je nato pozval 
skupščino, naj se izreče glede porabe sredstev, ki naj bi pritekla z renominacijo 
proračuna, ali bodo šla v celoti za KS ali pa bi se delila v razmerju 83 : 17 za KS 
in odpravo posledic suše. V nadaljevanju je razprava nanesla na področje 
Komunale. Rudi Hramec, namestnik direktorja Komunale, je pojasnil, da so po 
prevzemu upravljanja lokalnih cest predlagali 90 milijonov SIT za njihovo 
sanacijo, vendar sredstva niso bila odobrena, zato jih vzdržujejo v okviru 
možnosti. V sodelovanju s SMELT-om je bil izdelan projekt postopnega zapiranja 
centralnega odlagališča odpadkov v nekaj letih, vendar sredstva za njegovo 
realizacijo s strani republike niso bila odobrena. Trenutno se srečujejo z velikimi 
likvidnostnimi težavami, število zaposlenih bodo zmanjšali za 25 %.
Andrej Presečnik je nato opozoril, da je iz podatkov razvidno, da je šla polovica 
renominiranih sredstev v tekočo proračunsko rezervo, in predlagal, da skupščina 
na naslednji seji obravnava problematiko Komunale. Predsednik IS je razložil 
zadnjo renominacijo proračuna, pri kateri je Izvršni svet 5,4 milijonov SIT pustil 
še nerazporejenih in jih namerava nameniti za komunalne zadeve v Gornjem 
Gradu, če bo skupščina podprla predviden način pridobitve sredstev. Skupščina 
je sprejela osnutek rebalansa in ga po prekvalifikaciji v predlog tudi dokončno 
potrdila, podprla je stališče IS o načinu delitve sredstev v pričakovani 
renominaciji, terjala je še dodatna sredstva za sušo in problematiko Komunale 
uvrstila na dnevni red prihodnjega zasedanja.
Pri obravnavi informacije o poslovanju v občini Mozirje v prvem polletju letošnjega 
leta je razprava tekla predvsem o problematiki podjetja Gorenje Glin in njegovih 
hčera. A kot da diskusija o več sto delovnih mestih ni bila zanimiva! Predsedujoči 
Dominik Miklavc je kmalu ugotovil, da potrebne sklepčnosti ni več, in je sejo 
prekinil.
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i  K o n f l i k t  s e  n a d a l j u j e  i
S Da se konflikt med predsednikom Izvršnega sveta SO £ 

Mozirje, Alfredom Božičem, in zasebnim zdravnikom, dr. « 
Antonom Zunterjem, nadaljuje, je  očitno tudi po zadnjem " 
skupščinskem zasedanju.
Dr. Žunter je na seji skupščine prisotnim novinarjem razdelil fotokopijo ■
5. in 6. strani iz zapisnika SDK o pregledu v Zgomjesavinjskem ’ 
zdravstvenem domu. Iz njih je mogoče razbrati potek prenosa dveh 2 
milijonov tolarjev na relaciji proračun - zdravstvo - proračun - ZKZ - » 
proračun - zdravstvo, ki je bil izveden brez vednosti zdravstvenega « 
doma in brez soglasja IS. SDK ugotavlja, daje mgr. Alfred Božič s tem “ 
Zgomjesavinjskemu zdravstvenemu domu Mozirje povzročil material- J 
no škodo. Iz uradnega odgovora Izvršnega sveta je moč razbrati, da so J 
bila omenjena sredstva vezana pri M-ZKZ v času od 29.3. do 10.6.1993 Z 
po obrestni meri R + 0, nakar so bila tega dne vrnjena na račun » 
Sekretariata za občo upravo in družbene dejavnosti in še istega dne j  
nakazana zdravstvu. Obresti v znesku 59.903,00 SIT so bile nakazane J 
istemu sekretariatu 13.7.1993 in so še na njegovem računu. IS ugotavlja, J 
da so bila sredstva porabljena namensko in sicer za investicije v Z 
zdravstveni postaji Nazarje.
Enako je na drugem delu 43. seje IS zatrjeval tudi predsednik IS, Alfred « 
Božič. Menil pa je tudi, daje ozadje vsega napad dr. Žunterja nanj. Po jj 
njegovih besedah ima dr. Žunter fiksno idejo, da ga je oviral pri J 
pridobivanju koncesije za zasebno zdravniško prakso, kar pa, kot pravi, £ 
ne drži. Dejal je tudi, da je odklonil Žunterjevo ponudbo, da bi njegova • 
(bivša) firma Božič d.o.o. zanj kot zasebnika vodila finančne posle. Dr. » 
Žunter je po besedah Alfreda Božiča tudi želel kandidirati za direktorja j  
zavoda (to funkcijo je poprej enkrat zaradi preobremenjenosti odklonil), J 
vendar ga on pri tem ni podprl, ker je že prej obljubil podporo dr. Butu. £ 
Vse navedeno je po njegovem mnenju vzrok, daje prišlo do spora. Sicer * 
pa je on in tudi firma Božič d.o.o. še vedno pripravljena na dialog. (Po » 
zadnjih informacijah dejansko potekajo pogajanja med zdravstvom in « 
firmo Božič.) Konflikt se torej - kot rečeno - nadaljuje. Da pa so odnosi ;  
napeti ne samo med dr. Žunterjem in mgr. Božičem, ampak tudi še na J 
drugih relacijah v zdravstvu, je razvidno tudi iz poteka dogodkov v “ 
zobozdravstvu glede zasebne prakse dr. Petra Deleje. In ljudje so pri « 
vsem tem kar nekoliko zmedeni, saj svoje zdravnike spoštujejo, jim » 
zaupajo, kar naenkrat pa ne vedo več, kdo ima bolj prav. ■
Zato bi se morali vsi maksimalno potruditi, da se zadeve v najkrajšem “ 
času uredijo. Uredijo pa se lahko samo v primeru, če so računi jasni in £ 
v kozarcih čisto vino. Vsi smo pričakovali, da se bo to zgodilo s Z 
pregledom strokovne organizacije - SDK. Pa vidite, da ni čisto tako. * 
Ena stran gleda na rezultate drugače kot druga. In tudi zato konflikta še j  
ni konec. £

KF ;
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Dr. Peter De leja

V zadnji številki S av in jsk ih  novic  sm o poročali, da občinski 
izvršni svet ko t p redhodno  tudi sv e t zobozdravstvenega  
zavoda ni odobril v lo ge  za najem  prosto rov m ozirske am 
bulante, ki jo  je  nanj naslovil dr. P e te r D ele ja ta opravljanje  
zasebne zo bo zd ravn iške  prakse. V  om enjenem  prispevku  
predlagani pogoji najem a niso bili razloženi. Tokrat jih  navaja  
dr. P eter Deleja:

Zadnji del stavka o 
zdravstvu v
Savinjskih novicah 
vsekakor bralca 
vzpodbudi k 
razmišljanju. Mar
sikdo verjetno misli, 
da bi rad imel 
brezplačno v 
najemu prostore 
zobne ambulante, 
vendar ni tako. 
Vsaka stvar ima 
svojo ceno.
Že pred časom je bil 
sprejet predlog SO 
Mozirje, da se 
najemnina za pos
lovne prostore 

plačuje od 1,5 DEM do 2,5 DEM za 1 m2. Takšno najemnino nekateri 
še danes plačujejo! V drugih občinah se cena za najem prostorov, v 
katerih se izvaja družbi koristna dejavnost (vzgojno varstvo, zdravstvo 
itd.), giblje od 4 do 8 DEM za m2. V Mozirju bi bila ta cena cca. 8 DEM. 
Poleg te cene bi seveda moral plačevati najemnino za opremo zobne 
ambulante, da ne govorimo o samem tekočem vzdrževanju (elektrika, 
ogrevanje, telefon, čiščenje, beljenje itd.). Zaposlil bi tudi asistentko, 
zobotehnična dela pa bi mi še naprej opravljali v zavodu (vse to je 
navedeno v prošnji za koncesijo). Razna specialna dela, za katera 
naši zobotehniki niso usposobljeni (nadstandard), bi pošiljal naj
cenejšemu zobotehniku. Takšne storitve bi bile sigurno cenejše in prej 
gotove kakor sedaj, ko to pošiljamo v Velenje.
Z ozirom na razvoj bi v kratkem bilo potrebno nabaviti za ambulanto 
v Mozirju računalnik s tiskalnikom in programom, kar stane približno
350.000 SIT. Glede na iztrošenost opreme, bo v doglednem času 
potrebno misliti tudi na to investicijo (cca. 2.100.000 SIT), da ne 
govorimo zaščitnih (delovnih) oblekah, perilu (brisače, komprese ...). 
Vse to je že tako iztrošeno, da še komaj ustreza namenu. Marsikdo 
od nas si nosi obleke domov v pranje, ker jih iz pralnice dostikrat ne 
dobimo pravočasno. Za vse to ni denarja. Vsega tega zavodu ne bi 
bilo treba kupovati, če bi dali v najem prostore, z ali brez opreme.
Ce se direktor zavoda, dr. Ana Lenko, res tako boji, oziroma ne dovoli, 
da bi zavod Zobozdravstvo razpadel, naj si prebere v časopisju, kjer 
je razvidno, da se bodo razformirale celotne občine, ne samo zavodi. 
Razvoj zasebništva v zdravstvu in zobozdravstvu nikakor ne bo mogla 
ne ona, ne kdo drugi preprečiti, lahko ga kvečjemu zaustavi za kratek 
čas. Zaradi česa potem oviranje - lastni interesi, nevoščljivost? Njena 
izjava in g. Božiča, naj si zasebniki sami poiščejo prostore in opremo 
(NT), je milo rečeno popolnoma zgrešena. Se bo potem prodajal burek 
ali kaj drugega v praznih prostorih zdravstvenih domov? Strategija 
razvoja zdravstvene in zobozdravstvene službe že dolgo ni več v 
rokah občin, temveč Ministrstva za zdravstvo, ZZZS ob soglasju 
Zdravniške zbornice Slovenije.
Povprečen ekonomist lahko izračuna, da bi zavod dobil od najemnine 
več, kot od delavca v zavodu, pa še odgovornosti do zasebnika nima 
nobene. Ali če predvidevamo drugače: od sedmih zobozdravnikov jih 
gre šest v zasebništvo. Vsak bi plačeval cca. 70.000 SIT najemnine, 
to je skupaj cca. 350.000 SIT mesečno zavodu, kateri sploh ni lastnik 
prostorov.

I M  p o
Edini zobozdravnik, ki ostane, lahko jetudi direktor, bi imel krasen OD, 
ne da bi mu bilo treba delati."
SN: Zakaj se zdravniki in zobozdravniki torej odločajo za zasebno 
prakso?"
Za zasebno prakso se zdravstveni delavci odločajo, ker želijo delati 
samostojno in samostojno tudi razpolagati z materiali, sredstvi in ne 
nazadnje tudi s svojim znanjem. S sedanjo organiziranostjo smo 
stisnjeni v kalup in vse prevečkrat plačujemo previsok davek tako režiji 
kot raznim neumestnim odločitvam posameznih vodilnih ali političnih 
struktur."
SN: Kako vi ocenjujete odcepitev od Zdravstvenega centra 
Velenje?
"Pred dvema letoma smo se morali z odlokom IS občine Mozirje 
odcepiti od OE Zobozdravstvo Velenje. Že v prvem letu smo imeli v 
sedmih mesecih zaradi nižje vrednosti točke približno 4,5 milijona 
tolarjev manj prihodka, da o ostalih stvareh sploh ne govorimo. To je 
vsekakor vplivalo na finančno poslovanje našega zavoda, tako, da 
smo bili prikrajšani za marsikatero nabavo materiala in opreme. V 
letošnjem letu je prihodek prav tako precej manjši. Nam bo razliko 
poravnal IS ali morebiti kdo drug?"
SN: Izvršni svet torej po vašem mnenju ravna napačno ?
"S kakšno pravico sploh razpolaga s prostori v zdravstvu, kateri so bili 
zgrajeni z denarjem davkoplačevalcev (pacientov) in denarjem od 
referenduma! Z ozirom na to smo lastniki vsi in imamo pravico 
odločanja, ne pa le nekaj posameznikov, kateri nočejo ali resnično ne 
poznajo dejanskega stanja.
Sprašujem se, če po več kot dvajsetih letih dela res nisem prinesel 
vsaj majhen delež v to naše zdravstvo."

KF

S O L S T V O

G o b e
Projekt 4. razreda OŠ Gornji Grad

Dejavnost otrok in njihova radoživa zvedljivost se nam odraslim 
večkrat dogaja kot nadležna nepotrebnost, iz katere ne kaže jemati 
pretiranega pozitivnega učinka s primesjo tudi vzgojnega elementa. 
Pa vendar ni tako. Otroci so sposobni, bolj ali manj, to sploh ni 
pomembno, na izviren in neposreden način prezentirati in poučno 
podajati svoje misli in v določenem delu lahko govorimo, tudi lastna 
spoznanja. To so na najlepši način dokazali učenci 4. razreda 
gornjegrajske osnovne šole, kateri so skupaj s svojo učiteljico in 
mentorico Nado Fridman predstavili projekt Gobe. Da so se odločili 
prav za to temo, verjetno ni naključje, saj je narava letošnjo jesen 
gozdove dodobra obogatila z njimi. Učenci so se svoje raziskovalne 
naloge lotili sila resno in zavzeto, saj so v razredu pripravili kar celo 
razstavo tako užitnih, kot strupenih gob. Poleg tega so izdali, upam, 
da uporabljam pravilen izraz, celo časopis na to temo, iz katerega v 
rubriki "Mladi dopisniki" objavljamo del poučnih misli otrok. Svoje 
raziskovalne dosežke in bogato gobarsko znanje so učenci 
predstavili tudi staršem. Na nivoju in, kot rečeno, na poučen način. 
Malo treme je samo poudarilo prisrčnost in resen pristop otrok do 
dela, ki pa sicer ne spada v redni šolski program.Otrokom je pač treba 
dopuščati lastna kreativna dejanja v sklopu interesnih aktivnosti, s 
katerimi družba aktivno vključuje in zapolnjuje včasih kar uničujoče 
vrzeli, v katerih se mlad človek vse prepogosto ne znajde najbolje.

Edi Mavrič



IZ KRAJEVNIH SKUP.

K rajevne skupnosti:

Z a  n o v e  o b č iN E  ^ z a  o
Občinska komisija za lokalno 
sam oupravo pod vodstvom  
Darka R epenška je  bila v 
preteklih dneh zelo aktivna. V 
krajevnih skupnostih  naše 
občine so namreč potekali zbori 
krajanov, na katerih je  tekla 
razprava o bodoči lokalni 
samoupravi.

Komisija za lokalno samoupravo je po objavi 
stališč Vlade RS o 25 (19) ali 11 upravnih 
središčih spremenila svoje prvotno stališče, s 
katerim seje zavzemala za okraj Mozirje. Ker

KS Solčava

predlog za okraj Mozirje očitno ni bil 
upoštevan, seje komisija opredelila za varian
to enajstih okrajev, po katerih sedanja občina 
Mozirje zapade pod okraj Celje z možnostjo 
lastne okrajne izpostave, kar pa ne velja za 
prvi dve varianti 25 in 19 okrajev, po katerih 
bi spadala pod Velenje. Komisija ima glede na 
praktično izgubljeno možnost, da Mozirje 
postane okraj, tudi pomisleke o pretiranem 
drobljenju na večje število manjših občin. 
Komisiji postaja objektivnejša varianta dveh 
ali treh občin, ki bi smiselno in geografsko 
zaokrožile posamezne dele sedanje občine. 
Krajani so bili na zborih nekoliko drugačnega 
mnenja. Če že gremo v reorganizacijo, potem 
želijo v Solčavi svojo občino, v Lučah svojo,

C e li e
sicer razmišljajo o povezavi z Gornjim 
Gradom, na Ljubnem svojo, na Rečici svojo, 
v Gornjem Gradu svojo, v katero bi se soglas
no vključili Nova Štifta in Bočna, v Šmartnem 
bi referendum dokončno usmeril jeziček na 
tehtnici med Gornjim Gradom in Nazarjami, 
v Nazarjah in v Mozirju pa so načelnoza 
celovito občino Mozirje, ki bi bila tudi okraj, 
v nasprotnem primeru, želijo vsak svojo 
občino. Enotna opredelitev krajanov v 
primeru, da Mozirje ne bo okraj, pa vodi v 
Celje.
V naslednjih dnevih in tednih bo na to temo še 
obilo razprav in posvetovanj, o čemer bomo, 
vključno s predvidenim obiskom republiških 
funkcionarjev, poročali v prihodnjih 
številkah. KF

Tako kot v drugih krajevnih skupnostih je bil tudi v Solčavi pred nedavnim zbor krajanov, na katerem so bile 
predstavljene osnove bodoče lokalne samouprave in možnosti kraja v sklopu le-te. Krajani so si glede tega edini: 
hočejo svojo gorsko občino, za kar po kriterijih lege (gorska in obmejna) in demografske ogroženosti izpolnjujejo 
vse pogoje. Menijo, da je perspektiva kraja svetla samo v takšni varianti, ko bodo sami odločali o temeljnih zadevah 
razvoja. V nasprotnem primeru, če bi jim bila torej možnost samostojnosti odvzeta, jim je praktično vseeno, kam 
bodo spadali, saj so mnenja, da jih bo nova skupnost - katerakoli že - zgolj izkoriščala.

Takšno razmišljanje Solčavani utemeljujejo s tem, da so v preteklosti dosegli, če je bilo treba, tudi z udarniškim delom, da sta bili v kraju splošna in 
zobna ambulanta, žaga, obrat Iskre, penzion Rinka... Danes vsega tega ni več oziroma je prazno, brez življenja. Namesto napredovanja je kraj 
nazadoval, prebivalcev je manj, kot jih je bilo pred drugo svetovno vojno. Vse to so znana dejstva, ki pa domačine še kako težijo.
Najboljši dokaz, kako uspeti z lastnim delom, a z razumevanjem okolja, je podjetje Logarska dolina d.o.o., v katerem so združeni lastniki tamkajšnjih 
zemljišč. Iz nič so v relativno kratkem času dosegli to, da v Logarski dolini ni več smeti, pogorišč, polomljenih ograj in poteptane trave, so pa 
označevalne table, posode za odpadke, urejena parkirišča, klopi za oddih in še kaj. S primernim podjetniškim pristopom se torej da marsikaj, razmišljajo 
Solčavani.
Tudi kamp v Logarski dolini je zaživel, odkar ga upravlja Edi Ikovic. Ni res torej, da se nič ne da! A so problemi v krajevni skupnosti kar pereči.

Pričakovanega odprtja mejnega prehoda Pavličevo sedlo za promet z motor
nimi vozili ni in ni.Pri kmetu Macesniku drsi pobočje, zaradi česar je voda v 
vaškem vodovodu kalna, ljudje pa se bojijo najhujšega - da bo nekega 
deževnega dne plaz prigrmel v Solčavo. V središču kraja je postavljen 
spomenik žrtvam NOB, pa je bolj ali manj zanemarjen,tudi odlagališče odpad
kov ob pokopališču ni vzorno, ob cesti in ob Savinji se 
"bohotijo" avtomobilske školjke, kar je vse prej kot pozitivno za lep vtis na 
turista, ki pride v Solčavo. Še najbolj pa Solčavane teži stanje Zadružnega 
doma (polemike o Rinki so se - najbrž samo začasno - nekoliko pomirile), ki 
je slabo. Na nekaterih mestih streha celo pušča, zato morajo v dvorani 
podstavljati posode....
V Zgornjesavinjski kmetijski zadrugi, ki je lastnik zadružnega doma, 
zagotavljajo, da bo objekt (streha, žlebovi, ogrevanje) saniran še v mesecu 
oktobru, vendar le do te mere, da se ne bo delala škoda. Več zadruga v tem 
trenutku ni pripravljena vlagati, saj je potrebno objekt, kot nam je razložil 
pomočnik direktorja M-ZKZ, Lojze Plaznik, temeljito predelati. Obstaja 

za njegovo temeljito obnovo projekt, izdelan pred tremi leti, ki predvideva preureditev zadružnega doma v
so potrebna precejšnja sredstva motel penzionskega tipa, le-ta pa glede na to, da upošteva ureditev minimal-



nega števila ležišč za okrog 50 oseb, terja 
zmanjšanje dvorane. To je za krajane in dejav
nost kulture sicer neugodno, vendar je manjše 
število ležišč kot za en avtobus že v osnovi 
nerentabilno. Rešitev glede dvorane bi veljalo 
iskati v zgradbi osnovne šole, poleg tega pa bi 
bilo treba k rekonstrukciji zadružnega doma 
pritegniti še kakšnega investitorja.
Za Solčavo se torej približujejo odločilni časi. 
Krajani pravijo, da če bodo res postali lastna 
občina, potem tudi udarniško delo, ki gaje bilo 
v preteklosti že veliko, ne bo vprašanje. Da 
bodo le prepričani, da delajo zase, za svoj kraj, 
za svoje naslednike. Potem bodo spet, v to so 
prepričani, dokazali, da so sposobni lastnega 
preživetja.

KF

Z a k a j  s o  š t i r i  

k a p e l i c e  n a  R e č i c i

Po 50. letih spet stoji na starem mestu leta 
1943 porušena kapelica.
Včasih so jih imenovali kar "križi".
Imenovala jih bom po starem.
Pri vhodu v trg Rečica stoji na desni strani 
ceste Jožev križ. Iz strani Poljan, Dol Suhe in 
Podkrižnika je Prislnov križ. Iz smeri Grušovelj 
in Šentjanža je Farovški križ. Ob cesti iz 
Prihove in Spodnje Rečice pa na novo pos
tavljeni Trčakov križ.
Križ je bil tista postaja, kjer so se ustavili 
pogrebci z umrlim in vaščani, ki so ga 
spremljali na zadnji poti. Pri križu jih je pričakal 
duhovnik in jih spremljal v cerkev in na 
pokopališče.
Pogreb je bil spoštljiv. Umrlega so v krsti na 
ramah nosili štirje pogrebci. Za krsto so šli peš 
sorodniki in vaščani, zatopljeni v molitev ali tih 
pogovor o umrlemu.
Pri križih so se dogajali tudi lepi in veseli 
dogodki. Majniške pobožnosti in procesije ob 
raznih praznikih. Za take dogodke so bili križi 
lepo okrašeni.
Vso priznanje in zahvalo si zasluži Hmitov 
Franci, ki ima največ zaslug, da spet stoji 
Trčakov križ, ki je že skoraj zatonil v pozabo.

Vera Poličnik

Ambiciozno zastavljeni načrti
Krajani Gornjega Gradu so se na podlagi kulturno zgodovinske dediščine, s katero razpolagajo, 
odločili, da bodo svoj kraj razvijali predvsem na bazi turizma, seveda ob vzporednem razvoju ostalih 
subjektov, s katerimi želijo dopolniti osnovno usm eritev kraja (kultura, drobno 
gospodarstvo,obrt,ipd).V ta namen so v Razvojnem inženiringu v Ljubljani s sodelovanjem 
domačega Turističnega društva pripravili osnutek razvojnega programa turizma v Gornjem Gradu, 
kateri je namenjen zainteresiranim institucijam, družbeno političnim subjektom in krajanom.Na 
skupnem sestanku predstavnikov KS Gornji Grad s predstavniki Razvojnega inženiringa in ob 
prisotnosti predsednika gospodarskega foruma SKD je prevladalo stališče, da Gornji Grad potrebuje 
razvojni program, ki bo povezal vse obstoječe dejavnike in dal ekonomsko gospodarsko podlago 
za življenje-krajanom in okolju.
Predlog programa predvideva poleg prostorskih rešitev za posamezne resurse predvsem povrniti 
katedrali in graščini nekdanji namen in sijaj z vključno izgradnjo porušenega dela graščine, za kar 
bo potrebno zainteresirati vse možne interesne in finančne potenciale vključivši v ta projekt tudi 
državo. V sodelovanju s cerkvijo kot lastnico primernih zemljišč naj bi pripravili investicijske 
programe, ki bodo podlaga nadaljnemu skupnemu razvoju cerkvenega in drugih oblik turizma. 
Nadalje program predvideva sprostitev neprimerno koriščenih prostorov v cerkveni lasti, ki bi 
kompletirali turistično ponudbo (obstoječa graščina, Stekel).
Po besedah g. Korena, gornegrajskega župnika, bi se moral Gornji Grad zavzemati za pridobitev 
statusa baročnega centra Slovenije, za kar ima pravzaprav idealne pogoje, ker sicer se, po 
njegovem razmišljanju,realizacija sicer smelo in sila ambicioznega programa lahko spremeni v 
pobožne želje. V ta namen bodo preko gospodarskega foruma SKD vključili v razgovore tudi 
predstavnike mariborske in ljubljanske škofije,, kot bodočega (starega) lastnika zemljišč in objektov 
v Gornjem Gradu.
Poleg celostne ureditve starega trškega jedra predlog programa razvoja turizma podaja obrise 
inventarizacije in določitve namembnosti površin v kraju, pod katerega spadajo nove investicije, 
prometni režim, prostori za javne prireditve, ureditev Drete, rekreacijske površine in ostala infrastruk
tura, s katero se zaokroža turistična ponudba.
Gornji Grad kot celota in vodilni v njem so si zadali globalno gledano in iz razvojne perspektive na 
dolgi rok sila pomembno nalogo, s katero bi in bo ob uspešni realizaciji pridobil, ne samo kraj kot 
tak, ampak vsa dolina, saj razvoj turizma prinaša ekonomski efekt tudi ostalim nivojem 
gospodarstva. Edi Mavrič

S ta ro d a v n e  l ip e
Pod Goličko Loko nad Dol-Suho najdemo zanimivo domačijo, kmetijo Goličnik. Do tja nas 
popelje gozdna cesta iz Zekovca. Gre za izrazito hribovsko kmetijo, ki spada gotovo med
na jstarejše, svobodnjaške v tem predelu.
Domačini poreko, kadar grejo k Goličniku, "gremo u Golču". Kmetija se odlikuje po prijaznih ljudeh, 
prastarih lipah in dobrem domačem siru! Pri hiši so listine in predmeti, ki potrjujejo domnevo, da gre 
res za staro kmetijo, ki je že v globoki fevdalni dobi pridobila položaj svobodnjaške. Verjetno so pri 
tej hiši živeli ljudje, ki so zvesto služili kot vojaki gornjegrajski gosposki, to bi lahko sklepali po tem, 
da je od nekdaj pri hiši meč, ki izvira iz srede 17. stoletja. Iz roda v roda pa vedo povedati, da je to 
orožje rod predajal rodu, torej je Goličnikom nekaj pomenilo. Tudi nekatere listine potrjujejo 
povedano domnevo in ne nazadnje, prastare lipe, ki jih je bilo nekoč veliko več in so nekako 
obkrožale domačijo. Lipe so ljudje radi sadili zaradi strele, vendar pa je število njih na opisani kmetiji, 
znatno nad običajnim. Seveda je moral tisti, ki jih je pred stoletji sadil, vedeti zakaj toliko teh lepih 
dreves okoli domačije.
Gospodinja je doma iz lučkega predela in pripravlja odličen domači sir, pravo poslastico! Zato tudi 
prihajajo ponj od blizu in daleč. Za izletniški pohod je ves predel okoli Goličnikovih zelo mikaven.Kar 
škoda se človeku zdi, to zanimivo razgledno točko prevoziti z avtom, ko pa je tako lep sprehod iz 
Žekovca. AV

R a d m  i r s k a  z a k l a d n i c a  

-  p r a v a  p o s l a s t i c a
V naši d o lin i je  k a r neka j z n a m e n ito s ti, ki jih  ve lja  p o kaza ti o b is k o v a lc e m  naših  k ra jev . M ed  n je  so d i g o to v o  z a k la d n ic a  pri sv. 
F ran č iš ku  v  R a d m ir ju .
Letos je minilo dvajset let od ureditve razstavnega prostora v cerkvi. Prav je, da se dogajanja spomnimo. Tedanji župni upravitelj Jože Falež si je prizadeval 
za ustrezno ureditev razstave mašnih plaščev. Sicer, je tudi drugače lepo poskrbel za notranjo prenovo cerkve. Predsednik občine Jože Deberšek je 
sklical odgovorne ljudi, da bi se dogovorili o zavarovanju dragocenosti. Junija 1973 so se tako zbrali poleg župnika in župana še Ivan Stopar iz Zavoda 
za spomeniško varstvo v Celju in Rudi Kuhar iz Občinske zveze za prosveto in kulturo v Mozirju. Dogovorili so se za preureditev prostora, v katerem je 
sedaj stalna razstava. Ta naj bi se imenovala "Zakladnica". Celjski zavod se je obvezal pripraviti ustrezne načrte, nosilec preureditvenih del pa je bil župni 
upravitelj Jože Falež. Nadzor nad izvajanjem del je prevzel celjski zavod. Za preureditev in nabavo varovalnih naprav so prispevali, občina dve četrtini, 
Zveza kulturno prosvetnih organizacij Mozirje in župnišče, pa vsak po eno četrtino stroškov. Takšna porazdelitev je bila dogovorjena tudi za končni 
obračun.
Tako so tedaj z ustreznim sodelovanjem uspeli urediti razstavo, ki privablja iz leta v leto več obiskovalcev. Sedanji župnik, Jože Vratanar, pa priporoča 
možnim obiskovalcem poprejšnji dogovor, saj ima tudi druge obveznosti in končno je dobro, da skupine prihajajo ob dogovorjenem času v Radmirje, 
potem ne bo težav z ogledom. AV



ORGANIZACIJE

Občinska gasilska zveza Mozirje 
PREDSTAVITEV NOVE 

OPREME
Sobota, 2. oktobra, ostaja za občinsko gasilsko zvezo in za  
vse občane občine M ozirje pom em ben datum . Tega dne je  
bila nam reč svečano predana in nato v  dem onstracijski vaji 
prikazana oprem a za reševan je v  prom etn ih  nezgodah.
Svečana predaja je bila opravljena pred gasilskim domom v Nazarjah. 
Kraj predaje ni bil izbran naključno, saj je prav desetina Gasilskega 
društva Nazarje strokovno usposobljena za reševanje potnikov iz 
motornih vozil, poškodovanih v prometnih nezgodah. Predaji so poleg 
ostalih prisostvovali tudi Anton Sotočnik, poveljnik Gasilske zveze 
Slovenije, Darko Koželj, poveljnik Savinjsko - Šaleškega gasilskega 
območja, Jože Zlatinšek, poveljnik Občinske gasilske zveze Mozirje, 
in Alfred Božič, predsednik IS SO Mozirje.
Jože Zlatinšek se je v imenu občinske gasilske zveze zahvalil GZS in 
občinskemu izvršnemu svetu za izkazano pomoč in razumevanje v 
fazi nabave opreme. Kot je dejal, je  nabava te opreme in 
usposodobitev za delo z njo v skladu z geslom letošnjega gasilskega 
kongresa "Gasilci z znanjem in tehniko za večjo varnost."
Anton Sotočnik je opozoril na pomembno dejstvo, da se dejavnost 
gasilcev s požarov širi na področje prometnih nezgod in naravnih 
nesreč in da bo glede na večji obseg dela potreben tudi večji delež 
države pri financiranju.
Alfred Božič je opomnil na neprecenljiv delež, ki so ga pri odpravi 
posledic poplav doprinesli gasilci, in operativni enoti GD Nazarje 
zaželel,da ji opreme ne bi bilo potrebno uporabiti v dejanski situaciji. 
Sledila je demonstracijska vaja prikaza reševanja v prometni nezgodi 
na mozirskem trgu. Vajo si je z zanimanjem ogledalo precejšnje število 
ljudi, bila pa je še dokaz več, da je nazarska enota dejansko 
usposobljena za posredovanje v tovrstnih primerih. "A nikar ne mislite, 
da lahko sedaj po cestah bolj divjate," je opozoril uradni komentator 
vaje. Opozorilo na mestu, bi lahko glede na trenutno prometno varnost 
dodali mi. KF

Opremo za reševanje je poveljniku GD Nazarje, Miranu Kreflu, simbolično 
predal predsednik IS SO Mozirje, mgr.AHred Božič

Gasilci so se pomerili v Žalcu
Pa ne v gašenju, temveč na regijskem tekmovanju članskih in 
veteranskih desetin, ki je bilo v soboto, 18. septembra. Na njem so 
nastopile po tri najboljše ekipe z občinskih tekmovanj v občinah 
Mozirje, Velenje in Žalec.
V kategoriji članov - skupina A so zmagali gasilci GD Šešče (928,7 
točk), Gorica ob Dreti je zasedla 6. mesto (907,9 točk). V kategoriji 
članov skupine B je bilo najboljše GD Grajska vas (945,8 točk), naših 
ekip ni bilo med prvimi štirimi. Članice - skupina A: 1. Velenje 879,0,
2. Gorica ob Dreti 896,3, 5. Radmirje 812,0. Članice - skupina B: 1. 
Bevče 932,1, 5. Pobrežje 882,0. In še veterani: 1. Bevče 948,4, 2. 
Mozirje 945,7. KF

V  K o k a r j a h  t e k m o v a l i  m l a d i  g a s i l c i
Občinska gasilska zveza Mozirje in gasilci z Gorice ob Dreti so na tabornem 
prostora v Kokarjah pripravili letošnje regijsko tekmovanje za pionirske in 
mladinske kategorije. Nastopilo je 34 desetin iz občinskih gasilskih zvez 
Žalec, Velenje in Mozirje. Pionirji in pionirke so se pomerili v vaji z vedrovko 
in v štafeti s prenosom vode, mladinci in mladinke pa v vaji z motorno 
brizgalno in v štafeti na 330 metrov z ovirami. Sicer dobro organizirano 
prvenstvo so zelo motili občasni nalivi, kar za najmlajše vsekakor ni bilo 
prijetno. Zdržali pa so in pri tem so se najbolj izkazali mladi iz Šaleške doline, 
čeprav tudi Zgomjesavinjčani niso preveč zaostajali, značilno pa je, da so 
med mlajšimi najboljši gasilci iz "manjših" drhštev.
Najboljši v posameznih kategorijah - pionirji: 1. Gomilsko, 2. Paška vas, 3. 
Grajska vas; pionirke; 1. Pesje, 2. Lokovica, 3. Topolšica; mladinci: 1. Šentilj, 
2. Pobrežje, 3. Gomilsko; mladinke: 1. Gorica ob Dreti, 2. Topolšica, 3. Nova 
Štifta.

Prosvetno društvo "Jelka" Nazarje:
D O  N O V I H  C I L J E V  Z  N O V I M  

V O D S T V O M
N azarsko prosvetno društvo se je z odhodom dosedanje predsed
nice Karmen Cigale in s poletnim zastojem v dejavnosti znašlo 
na točki, ko je bilo treba delo znova temeljito zastaviti in z 
rešenimi kadrovskimi zadevami začeti jesensko sezono.
V ta namen seje v ponedeljek, 27. septembra sestal izvršilni odbor društva. 
Člani so dodobra prevetrili vse dejavnosti, kijih združuje društvo. Še največji 
problem se kaže na dramskem področju, kjer je pred leti zelo uspešna skupina 
z odhodom režiserke Danice Sever - Žagar dobesedno razpadla. Ker je bolj 
malo možnosti, da bi se v kratkem roku za te potrebe usposobil kdo iz 
društva,obstaja možna rešitev v režiserju "od zunaj". Na sestanku članov 
dramske skupine bodo skušali najti najboljši izhod iz nastale situacije. 
Izvršilni odbor je pripravil tudi osnutek načrta dela po posameznih mesecih. 
Tako naj bi v oktobra V Nazarjah gostovalo "tuje" gledališče, v novembra naj 
bi na Štefanovo pripravili srečanje ostarelih krajanov, mesec december pa bo 
vsebinsko najbolj bogat: poleg samostojnega nastopa plesne skupine bo imela 
svoj božično-novoletni kocert tudi glasbena šola, prosvetno društvo pa bo 
pripravilo program za otroke. Januarja prihodnje leto bodo organizirali 
koncert v nazarski cerkvi, v mesecu februarju bodo potekale prireditve v 
sklopu meseca kulture,marca bo na sporedu otroški živ-žav s programom za 
mamice, program za ostale tri mesece do konca pomladanske sezone bodo 
dorekli kasneje. Prosvetno društvo se bo vsekakor vključilo v organizacijo 
praznovanja krajevnega praznika meseca junija in tudi Zlata harmonika ostaja 
še naprej v Nazarjah.
Da je delo zastavljeno resno, ni dvoma, pripravljenost za realizacijo zas
tavljenih ciljev prav tako. To je Marku Finkštu, novemu predsedniku Pros
vetnega društva Jelka Nazarje, lahko v vzpodbudo, da je z njim ekipa 
posameznikov, katere pomoč in sodelovanje nista vprašljiva niti za trenutek. 
In da kraj Nazarje kulturo dejansko potrebuje. KF

P l a n i n s k i  v o d n i k i
Planinska založba pri Planinski zvezi Slovenije je izdala vodnik za 
Julijske Alpe, ki ga je napisal Tine Mihelič (5. izdaja). Kot 125. edicija 
je izšel vodnik Jožeta Dobnika: RAZŠIRJENA SLOVENSKA  
PLANINSKA POT. S tem smo dobili prvi samostojni vodnik za razšir
jeni del slovenske planinske poti, ki ima sedaj samo 35 točk (možne 
so štiri izbire). V našem območju sta le dve: Menina in Olševa, ni pa 
več Rogača. V naši bližini so še Paški Kozjak, Boč, Donačka gora, 
Mrzlica ali Kum, Lisca ali Bohor in Resevna.
Kot 130. edicija je izšel vodnik po KAMNIŠKO-SAVINJSKIH ALPAH 
kot četrta izdaja, ki jo je napisal prof. Peter Ficko. V njem je zajet svet 
Dobrovelj, Menine, Golt in vse Savinjske Alpe.
Celotno gorstvo je razdeljeno na 10 skupin. V našem predelu so: 
Mrzla gora, Grofička, Planjava in Ojstrica, Raduha, Rogačeva skupina 
in Menina z Dobrovljami. V vodniku so perorisbe postojank A. Rojca 
in nekaj fotografij različnih avtorjev. Na zadnji strani je grebenska skica 
skupin in mreža, ki nam pokaže, kje lahko to najdemo v Atlasu 
Slovenije. Avtorje delo posvetil 100-letnici SPD.

Božo Jordan
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Zveza 
častnikov o 

problemih v 
organizaciji

Piše: Aleksander Videčnik

Iz Orožnovih zapisov
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Dogajanja okoli nekdanje benediktinske cerkve v 
Gornjem Gradu so zajeta za čas od 1209. leta dalje. 
Smotrno je navesti le bistvene dogodke.

V torek, 28. sep tem b ra , se je  na seji ses
talo predsedstvo  O bč inske organizacije  
Zveze častn ikov M ozirje  in spregovorilo  
o p ro b le m a tik i v  o rg a n iz a c ij i  t e r  o 
pripravah na konferenco .
Kot je javnosti verjetno znano, je 39 občinskih 
organizacij ZC (mozirske ni med njimi) pod
pisalo zahtevo za sklic programsko volilne kon
ference, ki naj bi poleg sprememb na najvišjih 
funkcijah v organizaciji prinesla tudi vsebinske 
in organizacijske spremembe. V predlogu pod
pisnikov je navedeno, da je potrebno poleg 
statuta spremeniti tudi kriterije za članstvo in 
ime orgnaizacije.
Organizacijske spremembe ne predvidevajo 
več nivoja občinskih organizacij, uvajajo pa 
profesionalno in honorarno zaposlene. 
Predsedstvo Občinske organizacije Zveze 
častnikov Mozirje je sicer mnenja, da je 
mnogo predlogov za spremembe pozitivnih in 
potrebnih ter je zato prav, da se sprejmejo, ima 
pa tudi nekaj pomislekov in nasprotnih mnenj. 
Nikakor ne more soglašati, da bi se častniki 
poslej organizirali in združevali le na območnih 
nivojih (27), pokrajinskih nivojih (7) in nivoju 
države. Predsedstvo meni, da večina članov 
občinske organizacije v taki obliki ne bo videlo 
več sebe in zato ne bo pripravljena sodelovati. 
Tudi sprememba imena je po oceni pred
sedstva nepotrebna. In še nekaj je pri vsem 
tem moteče: direkten vpliv Ministrstva za 
obrambo. Očitno je , da ima ministrstvo velik 
interes, da pride do predlaganih sprememb, 
kar bi (problematika je podobna področju 
poveljevanja podrejenim štabom TO) odpravilo 
možnost "ugovarjanja" manjših perifernih or
ganizacij in poenostavilo sistem komuniciranja. 
Že to, da predlagatelje za sklic zastopa kar 
pravnik iz ministrstva, je dovolj močan dokaz 
zato.
Ne glede na vse ostalo bo občinska or
ganizacija Zveze častnikov v sodelovanju z 
občinsko strelsko zvezo organizirala strelsko 
tekmovanje z malokalibrsko (morda M-48) 
puško, ki bo v nedeljo, 24. oktobra na strelišču 
v Gornjem Gradu, ki bo obenem tudi družab
nega značaja.

• ________  KF
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P r o d a j a t e  a l i  

k u p u j e t e ?

Nič lažjega - z malim 
oglasom v 

Savinjskih novicah!

Leta 1517 je škof Krištof Räuber zgradil okoli vseh zgradb nekdanjega samostana in škofijske 
rezidence obrambni zid z obrambnimi stolpi in jarki vred.
V letu 1538 je bila v Gornjem Gradu velika slovesnost ob posvetitvi ljubljanskega škofa Franca 
Kacianerja. Obred posvetitve je opravil lavantinski škof Filip.
Nekoč so radi zvonike cerkva poviševali, daje bil izgled mogočnejši, tudi v Gornjem Gradu je 
septembra leta 1554 pričel graditi zvonik zidarski mojster Jerk Gnedec.
Med razsajanjem kuge leta 1554 je škof Urban prepovedal pokopavanje podložnikov na 
cerkvenem pokopališču znotraj obzidja. To je bil verjetno ukrep za preprečevanje razšiijanja kuge, 
vendar pa je med podaniki prišlo do hude krvi, ki je mejila na upor, zato je ukrep škofa moral 
potrditi še cesar Ferdinand 5. aprila istega leta.
Iz arhiviranega potrdila je mogoče razbrati, da je dne 15. oktobra 1568 beljaški slikar Riko 
Weissmann prejel plačilo za poslikavo cerkvenega kora, torej je v tem času bila opravljena ta 
poslikava v stari cerkvi.
Zapisano je, da so leta 1603 nabavili in blagoslovili veliki zvon.
Obsežnejša rezbarska dela so bila opravljena leta 1606. Dne 7. avgusta istega leta je rezbar Peter 
Hoffer podal škofu Tomažu Hrenu vpričo kranjskega vikarja Klementena zavezo, "da bo leto dni 
v samostanu Gornji Grad pridno, zvesto in v skladu z umetniškim znanjem opravljal strokovna 
dela." Ni pa zapisano, za kakšna rezbarska opravila je šlo. Vsekakor je moral biti rezbar velik 
mojster, saj je prejel visoko plačilo in še, imel je posebno čast obedovati v duhovniški jedilnici. 
Očitno je bila v stari cerkvi kapelica sv. Martina, to lahko razberemo iz sporočila Tomaža Hrena 
komisarju Tavčarju v grad Vrbovec. On naj obvesti mojstra Janzila in kamnoseka Viđala, da se 
vrneta v Gornji Grad in položita kamniti tlak v kapelici, dajo bodo lahko dokončali, bilo je v letu 
1608.
Krstni kamen so izdelali leta 1609. V času, koje Orožen zapisoval zgodovinske izsledke Gornjega 
Grada, je kamen še služil svojemu namenu.
V letu 1611 je opravil poslikavo kapelice sv. Martina slikar Maks Hoebtner, leto kasneje, točno 
18. novembra, pa jo je škof Tomaž Hren posvetil. Kako dolgo so urejali kapelico sv. Martina! To 
lahko utemeljuje domnevo, daje šlo za dokaj veliko in lepo opremljeno kapelico.
Na praznik sv. Mohorja in Fortunata leta 1617 je bilo veliko cerkveno slavje. Kaj lahko si 
predstavljamo, daje Tomaž Hren v prizadevanju zatreti protestantizem privabil v Gornji Grad 
velike množice ljudi. Zapisano je, daje ob tej priliki škof Hren pozval vse navzoče duhovnike in 
cerkvene dostojanstvenike, da naj poslej ob tem dnevu poskrbijo za množično romanje v Gornji 
Grad, saj bo ta dan, vsako leto naprej, žegnanje. To je tudi zadnji vpis o dogajanju v nekdanji 
benediktinski cerkvi v Gornjem Gradu.
Ko je bil ljubljanski knežoškof Ernest grof plemeniti Attems (1743- 1757), so pričeli staro 
samostansko cerkev rušiti in na istem mestu graditi novo cerkev - katedralo. Baje so pričeli z deli 
januarja 1752. Med gradnjo je škof Attems umrl, dela pa je nadaljeval škof grof Leopold pl. Petazzi 
in jih leta 1760 tudi zaključil. Orožen je obelodanil celo obračun stroškov za gradbena dela, ki ga 
je sestavil cerkveni komisar Franc Ignacij Moravčer. Kot gradbeni mojster se navaja Matija 
Persky, kamen za tlak so vozili iz Šmihela nad Mozirjem. Nad pročeljem stoječe plastike je izdelal 
mariborski kipar (ne navaja imena). Zidarska dela so končali 28. oktobra 1759, kamnoseška 16. 
januarja 1760, štukature so dokončali oktobra 1760. Načrtovana dva zvonika niso nikoli zgradili, 
ostal je zvonik stare meniške cerkve, ki so ga leta 1837 povišali za 3,5 metra.
V novi katedrali so uredili dve grobnici, v sprednjem delu so zemeljski ostanki škofov, tudi tistih, 
ki so bili pokopani v stari cerkvi.
Leta 1847 so zgradili nove orgle, naredil jih je Tirolec Alojz Hoerbiger, kije imel svojo delavnico 
v Celju.
Poslikava kora je delo Jakoba Fantonija, sicer pa so druga slikarska dela v katedrali opravili 
najvidnejši slikarji tistega časa, kot Kremser Schmid, Leopold Layer in drugi.
Naš namen ni opisovati katedralo, kajti potem bi morali temu posvetiti posebno poglavje, ostajamo 
dosledno le pri zapisih Ignaca Orožna in še to ne v celoti, omenjamo le bistvene dogodke.
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Se o domačem  
zdravilstvu

N edavno  te g a , so  mi pri G o lič n ik u  v  D o l-S uh i p okaza li 
kn jigo  z  vp is i o razn ih  zd ra v ilih  in d o m ačem  zd rav lje n ju . 
Z ap is i izv ira jo  iz ko n ca  18. s to le tja  in se  n ad a lju je jo  v s e  
tja  do  d va js e tih  le t p re jš n je g a  s to le tja . V  g lavn em  g re  za 
p re p is a n e  n a s v e te , sa j so  n e k a te ra  ze lišč a  za p is a n a , 
bod is i v  n em ščin i ali pa v  la tin š č in i. V se ka ko r pa je  to  
d rag o cen  v ir za  ra z is ka ve , ki jih  še  ved n o  o prav ljam .
Kot že večkrat, se tudi tokrat obračam na naše bralce s prošnjo, da 
mi pomagajo najti izraze, s katerimi so nekoč ljudje v našem predelu 
Slovenije poimenovali stare zdravilce in zagovarjalce. Vsa moja 
prizadevanja so bila doslej le malo uspešna, kajti že zelo redki so tisti 
ljudje, ki se še spominjajo domačih zdravilcev. Seveda je jasno, da 
bomo v različnih delih doline naleteli na različna imena oziroma 
izraze, s katerimi so označevali ljudi, ki so po vaseh zdravili. V 
hribovskih okoljih najdemo pogosto izraz "coprnica" ali "copmek". 
Ker pa vem, daje predvsem na Koroškem veliko drugačnih izrazov, 
vendarle prosim vsakogar, ki bi o tem kaj več vedel, da mi to sporoči, 
tako bomo več vedeli in tudi več te ljudske modrosti ohranili zanam
cem. Zakaj omenjam Koroško? Zato, ker je mnogo tega znanja prišlo 
k nam, prav od tam, tudi od tam je več zapisov, več raziskav in sploh 
imamo vtis, da je tam bila zibelka našega domačega zdravilstva.

G e p 1  i
Nekoč zelo pomembno pogonsko sredstvo na kmetijah so bili 
takoimenovani "gepli". Vprežna živina je poganjala tako 
napravo, ki je potem omogočila pogon raznim strojem kot so 
mlatilnice in podobno. Pri Konečniku v Šmihelu so za spomin 
na davne dni ohranili to prvo "sodobno" pogonsko napravo.

AV

Hvaležen bom za vsak namig ali nasvet!
Aleksander Videčnik

LJUDJE IN DOGODKI

Pogovor z Nikom Mlakarjem ob 30-letnici ukvarjanja s kinematografijo

Ko č lo ve k  u g o to v i, da s e  že  30  le t u kva rja  z  istim  h o b ije m , p o tem  sta razlo g a  za to  v e rje tn o  lah ko  s a m o  d va : a li je  v  ta  hobi 
resn ičn o  ta k o  za lju b lje n  a li pa m u le-ta  p o m en i d o p o ln ilo  k n jego v i p ro fes iji. Z a  N ika  M la k a rja  iz M o z ir ja , ki s e  je  v  tem  o bdobju  
poleg  k in o o p e ra te rs k ih  o p rav il u kvarja l tu d i z a m a te rs k im  sn em an jem  s film s k o  ka m e ro  (p o s n e l je  o k ro g  20 0  film o v ) in

fo to g ra fira n je m , ve lja  sle j ko  prej p rva  m o žn o s t. V eč  o s v o je m  h o b iju  je  poved a l v  
razgo vo ru  za  naš časo p is .

NIKO MLAKAR: Vse se je seveda začelo s prihodom kina v Mozirje. Spominjam se, da je bil prvi film 
na sporedu ob 29. novembru 1959. To je bil slovenski film z naslovom Veselica, ki je bil na ogled samo 
povabljenim. Kasneje so prišli še drugi filmi, med njimi tudi Kekec, moje veselje do filma pa je naraščalo. 
Vendar se nisem omejil zgolj na gledanje v dvorani, zanimalo me je tudi, s kakšno tehniko pride slika na 
koncu pred gledalce. Želja se mi je kasneje izpolnila -  15.septembra 1963 sem doživel svoj 
kinooperaterski krst. Na sporedu je bil film z naslovom Folies Bergere, to je znano pariško zabavišče, ki 
sem si ga kasneje tudi v živo ogledal.

SN: Tehnika je bila takrat, seveda, najbrž zelo skromna?
NIKO MLAKAR: Takrat smo imeli Iskrin projektor ameriškega porekla NP 21, ki je imel sistem ogljenih 
palic. Filmi so bili takrat še gorljivi, zato ima kabina v mozirskem prosvetnem domu še dandanes 
protipožarna vrata.

SN: Kako je teklo vaše kinooperaterstvo naprej?
NIKO MLAKAR: S pokojnim Francom Hrenom, ki je bil sicer hišnik v prosvetnem domu, sva lepo 
sodelovala, pomagal pa sem tudi pri drugih opravilih v zvezi s kinom. Neko zasneženo zimsko soboto 
sem se povsem slučajno znašel kar v trojni vlogi: prodajal sem vstopnice, spuščal gledalce v dvorano in 
z nekajminutno zamudo zavrtel še film. No, potem smo leta’1970 dobili za projektor xenonsko žarnico, 
kar je predvajanje bistveno olajšalo. Leta 1974 sem kinooperaterstvo v mozirskem kinu začasno opustil, 
sem pa po terenu večkrat vrtel 16 in 8-milimeterske filme.



§§!iilf|§ . !§|| LJUDJE IN  DOGODKI

SN: Kdaj je kino v Mozirju dobil opremo, ki jo ima sedaj?
NIKO MLAKAR: To je bilo marca leta 1981. Nova, sodobna oprema 
je terjala ustrezno usposobljenost, zato sem šel na tečaj v Celje v kino 
Union, kjer mi je g. Godnik pokazal vse detajle kinooperaterstva. Od 
leta 1987 dalje sem neprekinjeno aktiven v mozirskem kinu in lahko 
rečem, da moje veselje do kinematografije ni nič manjše, kot je bilo. 
čeravno so razmere na tem področju bistveno drugačne, kot so bile 
pred slovensko samostojnostjo.

SN: Nam lahko na kratko orišete razmere prej in sedaj?
NIKO MLAKAR: Po prvem navdušenju v začetku šestdesetih let je 
pomenil nov korak naprej barvni film, ki je po letu 1970 prevladal nad 
črnobelim. Glede na to, da so nekdaj prišle v Jugoslavijo vsega štiri 
kopije filma; od katerih je prišla samo ena v Slovenijo, je jasno, da so 
razmere sedaj, ko pridejo v Slovenijo štiri kopije, bistveno boljše. Še 
do konca sedemdesetih let smo bili veseli, če je imel film sploh 
slovenske podnapise. Danes je, kot rečeno, drugače, čas od prihoda 
filmov v Slovenijo do trenutka predvajanja v našem kinu seje bistveno 
skrajšal, kvaliteta filmov je bistveno boljša, tehnika predvajanja temu 
primerna, vse to pa naj bi bilo dovolj močno orožje v boju s piratsko 
video tehniko. Prvi pozitivni rezultati so že vidni, zato smo lahko 
optimisti za naprej.

SN: Za vas, k i ste na kinematografijo tako čustveno navezani, je 
vračanje gledalcev v dvorano verjetno najlepše, kar sl lahko 
zaželite?

NIKO MLAKAR: Res je. Z veseljem opazujem ljudi, ki pridejo v kino 
v nestrpnem pričakovanju ogleda zanimivega filma. Veselje je potem 
še večje, če so obiskovalci s predstavo zadovoljni, če je film izpolnil 
njihova pričakovanja, če je bil predvajan kvalitetno, če so torej od 
predstave nekaj odnesli. Znani slovenski režiser France Štiglic je 
nekoč dejal: "Predstava je doživetje." In ravno to, vidite, je tista 
bistvena prednost kino predstav pred domačimi video predvajanji, 
človeku je vendar užitek v prijetni družbi ogledati si dober film, med 
katerimi pa je kar nekaj takih, ki zaradi tehničnih karakteristik na videu 
izgubijo skoraj ves svoj čar in efekte, ki jih sicer imajo na platnu. 
Nenazadnje je življenje s filmom lepše."

* * *
Niko Mlakar je svoj jubilej praznoval v družbi z ostalimi kinooperaterji 
iz Nazarij, Ljubnega in Mozirja. Skupaj so obudili marsikateri spomin 
na pionirske čase in si vsem težavam navkljub vlivali novih moči za 
nadaljevanje te (nenazadnje) kulturne dejavnosti. Z njihovo pomočjo 
bodo v naše dvorane tudi v prihodnje prihajali Tom Cruise, Jack 
Nicholson, Demi Moore in ostala igralska smetana, ki seji (žal) preveč 
poredko priključijo slovenski akterji - a to je že problem z drugo 
vsebino. Čestitke Niku Mlakarju z željo za še veliko metrov pred
vajanega filmskega traku! »

KF

Vzpon na Mont Blanc
Ob 100 letnici ustanovitve Savinjske podružnice Slovenskega planinskega društva, je devet planincev iz naše doline počastilo na izviren 
način. Ker je Slovenija resnično delček Evrope, smo sklenili, da za ta jubilej osvojimo vrh Evrope - to je Mont Blanc (4810 m).
Več časa smo se pripravljali na ta podvig. Najprej je bila potrebna kondicija. Za to je vsak sam poskrbel. Nato smo si prizadevali dobiti vsaj nekaj sponzorjev, ki bi nas 
finančno podprli. Takoj smo dobili generalnega sponzorja MIZARSTVO - KOVAČ - BUTEJ. Temu so se pridružili še: BLAGOVNICA MOZIRJE, PEKARNA 
MIŠMAŠ, CEMENTARSTVO POLAK JOŽE, TRGOVINA ZKZ LJUBIJA, DRUŽINA DOBELŠEK, TRGOVINA MELAVC ANTON, BIFE TRIBUČ, MVM 
SITOTISK in ROTOTEHNIKA FIRST. Vsem tem dobrotnikom, ki so nam omogočili ta podvig, se iskreno zahvaljujemo. Naš uspeh, je tudi njihov uspeh.

V četrtek 26.8. smo okrog dvajsete ure krenili na dolgo pot. Kombi in volan je bil prepuščen zanesljivim rokam alpinista Vanča. Dolga, dolga je bila pot, poleg tega pa 
še dež, megla in mokra cesta. Pot nas je vodila mimo Trsta, Milana, Aoste do znamenitega predora pod Mont Blancom. Po desetih kilometrih predora smo prišli v vznožje 
strehe Evrope - v Chamonix.

Naš načrt je bil, da se v petek povzpnemo z žičnico na višino 3842 m. Žal nam je slabo vreme to preprečilo. Tako smo s petka na soboto prespali v družbi cestne in 
komunalne službe - ob skladišču soli in smetnjakov. Zjutraj so nas prebudili prav vrli komunalci. Hitro smo pospravili svojo "ropotijo", parkirali kombi ob žičnici, se 
vkrcali v gondolo, in čez pol ure smo bili že na višini 3842 m. V gondoli so nam delale družbo prikupne Japonke. Na tej višini nas je sprejelo jasno lepo vreme, a seveda 
z mrazom. S težavo smo spravili vso prtljago v majhno dolinico pod ledenikom in,si postavili dva šotora. Tukaj smo si malo odpočili, čeprav nas je že kar krepko načenjal 
mraz in tudi zrak ni bil ta pravi. V nedeljo ob dveh zjutraj je bil odhod. Najprej je bila kar prijetna hoja po ledeniku, a sledile so ogromne razpoke in potem pravi led. Se 
dobro, da je bila tema, da nismo videli globine teh razpok. Nekaj podobnega se je potem menjavalo vse do vrha, kamor smo prispeli po desetih urah hoje. Odveč je 
omenjati, kako smo bili utrujeni in zgarani.

Na vrhu pa eno samo veselje. Osvojili smo najvišji vrh Evrope. Večina nas je o tem le sanjala, a to seje sedaj uresničilo. Kljub mrazu, ozeblinam in zmrznjeni pijači 
smo bili dobre volje. Edina pijača, ki ni zatajila, je bil "šnopc". Tudi fotoaparat je bil usposobljen le eden. Za spomin smo napravili nekaj fotografij, vmes pa občudovali 
lepoto stvarstva. Pred nami se je odpiral pogled skoroda na celotne Alpe. Dobesedno 
bili smo očarani nad to lepoto gora.
Potreben je bil še sestop, ki nam ni delal prevelikih težav. Približno ob osemnajstih smo 
bili že v bazi pri šotorih. Hitro smo jih pospravili in pohiteli do žičnice. Žal smo bili 
prepozni. Morali smo prespati v koči na hodniku. Bilo je kar udobno, še več - na toplem 
smo bili.

Naslednji dan smo se z žičnico pripeljali v dolino. Hitro smo zapravili še zadnje franke, 
potem pa veselo proti domu, kjer so nekatere že nestrpno čakali.
Vsi dogodki so se tako hitro odvijali, da se šele sedaj dobro zavedamo, da je vzpon 
uspel, da smo bili vsi na Mont Blancu. Tudi ozebline, ki so se tu in tam pojavile, so že 
preteklost. V načrtu so že novi neosvojeni vrhovi, ki nas dobesedno vabijo v svoje 
kraljestvo.

Da je vse uspelo, ima največ zaslug alpinist Miran Cesar, ki se je izkazal kot odličen 
vodič. Vanč Plaznik nas je skrbno varoval in varno vozil. V nepremagljivi navezi smo 
še bili: Zvone Mazej, Brane Pečnik,Franci Punčuh, Jože Poznič, Aleš Kovač, Božo 
Gostečnik in Ivan Suhoveršnik.

Ivan Suhoveršnik



Ustanovni 
občni zbor 

JPD Gornji Grad
Začetni koraki jadralnih padalcev iz 
Gornjega Gradu segajo v leto 1991, ko 
seje pet pogumnih fantov odločilo svoje 
sposobnosti preverjati v kraljestvu 
zračnih tokov, torej tam, kjer si slej ko 
prej prepuščen sam sebi in lastni iz
najdljivosti. Vključeni v Jadralno 
padalsko društvo v Velenju so 
pridobivali potrebno znanje in izkušnje, 
istočasno pa seje njihovo število večalo
in tudi sicer seje zanimanje za to športno panogo izredno povečalo. 
Logična posledica zastavljenega dela je , da so se fantje odločili 
ustanoviti lastno društvo. Na ustanovnem občnem zboru so obrav
navali in sprejeli pravila društva, s katerimi urejajo delo in obveznosti 
članov.Za prvega predsednika društva je bil izvoljen Franc Mavrič, 
za blagajnika Irena Remšak, tajniške posle pa bo v prvem mandat
nem obdobju opravljal Martin Natlačen. V program dela za naslednje 
leto so zapisali precej smelo in ambiciozno zastavljene načrte. Med 
drugim bodo poskušali izšolati lastne inštruktorje jadralnega 
padalstva, organizirati šest klubskih in eno medklubsko tekmo na 
domačem terenu, predstaviti dejavnost po osnovnih šolah v občini 
in sploh v obliki demonstrativnega letenja sodelovati na vseh 
pomembnejših prireditvah po dolini. Osnovni cilj, v katerega so 
vložili vse napore, pa je varno in organizirano letenje v zadovoljstvo 
vseh. Edi Mavrič
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23.9.93 je ob 20.30 uri vozil osebni avtomobil v naselju Ljubno ob Savinji 
Ivan V. (39) iz Ljubnega. Pri zavijanju v levo je zaprl pot vozniku motornega 
kolesa Urošu D. (17) iz Ljubnega. Prišlo je do trčenja, v katerem seje Uroš 
D. hudo telesno poškodoval. Zoper Ivana V. sledi ovadba na temeljno javno 
tožilstvo.

*
28.9.93 je okrog 22.30 ure v Mozirju vozil traktor Vojko P. (30) iz Brezja. 
Policisti so ugotovili, daje brez vozniškega izpita in pod vplivom alkohola. 
Ker pa je kljub njihovi prepovedi nadaljeval z vožnjo in ogrožal druge 
udeležence v prometu, so ga odpeljali v prostore za pridržanje do iztreznitve. 
Zoper njega so napisali predlog sodniku za prekrške.

*
2.10.93 so sorodniki lastnika gostilne Car v Mozirju v njej med 22.00 in 01.40 
uro s hrupom motili stanovalce stanovanjskega bloka. Ker kljub opozorilom 
s kršitvijo niso prenehali, bo zoper lastnika gostilne, Milana C. (45) iz 
Mozirja, podan predlog sodniku za prekrške.

*
2.10.93 je prišlo okrog 23.30 ure zaradi napake na električni napeljavi med 
vožnjo do požara na osebnem avtomobilu Z 126 P, last Srečka G. (23) iz 
Šmihela. Po žar so k sreči hitro pogasili, zato večje materialne škode ni bilo.

*
3.10.93 je ob 21.15 uri Jure G. (17) iz Ljubnega ob Savinji vozil motorno 
kolo iz Tera proti Ljubnemu. Koje pripeljal v Ljubno, je zaradi neprimerne 
hitrosti trčil v kamnito škarpo. Ker ni uporabljal varnostne čelade, je dobil 
hude telesne poškodbe po glavi. Zoper njega bo posredovan predlog sodniku 
za prekrške.
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L ju b e n c i in  
M o zirja n i 

še  n ap re j u s p e š n i
V m e d o b č in s k i n o g o m e tn i lig i, k je r  
s o d e lu je ta  tu d i n aša  d o m a č a  k lu ba  
L ju b n o  in E lk ro j, se  p rv e n s tv o  o dv ija  
n ap re j.

S P O R T

%
25. septembra je Elkroj doma premagal 
Vransko 1:0, Ljubno pa Hrastnik 5:2. Minulo 
soboto je Elkroj v Hrastniku izgubil z is
toimenskim moštvom 1:3, Ljubno pa je bilo 
zaradi izstopa Senovega iz lige prosto. V nas
lednjem kolu bo iz istega razloga prost Elkroj, 
Ljubno pa odhaja na gostovanje k Uniorju v 
Zreče. 16 oktobra bo na Forštu za ljubitelje 
nogometa v dolini prava poslastica. Pomerili se 
bosta namreč ekipi Ljubnega in Elkroja, kar bo 
po številnih letih spet pravi zgornjesavinjski 
derbi.

KF

Rekonstrukcija sm učarske 
skakalnice

Na L ju b nem  ob  S av in ji v  teh  ted n ih  p o te ka  re k o n s tru k c ija  6 5 -m e te rs k e  s k ak a ln ic e , 
s ka tero  bo le ta  dob ila  d ru g a če n , z  n ov im i p red p is i u s k la je n  p ro fil, za ra d i če s a r bo

d o p u š č a la  d a ljš e  s k o k e . K r itič n a  to č k a  naj bi b ila  
p os le j p ri 75  m , to  pa p o m e n i, da b o d o  skok i 
lah ko  m erili ka r o k ro g  8 0  m . P o d a ljš a n  bo tu d i 
z a le t za  p rib ližn o  15 m .
Prizadevni člani Smučarskega kluba Ljubno so po besedah 
predsednika Pavla Pukarta letos izkoristili izjemno 
priložnost, ko je na Ljubnem zaradi izgradnje obvoznice 
prisotna ustrezna gradbena mehanizacija, s katero so 
opravili največja zemeljska dela. Tako ali drugače je bilo 
potrebno prerazporediti okrog 1000 m3 zemlje, čaka pa jih 
še obilo ročnega dela.
Na ta način bo skakalnica postala zelo zanimiva tudi v 
državnem merilu, s smučarsko zvezo pa že potekajo raz
govori o možnostih organizacije tekme za evropski pokal v 
letu 1994. Slednja bi za razvoj smučarskih skokov v naši 
dolini pomenila ogromno, domača skakalca Robi Kopušar 
in Tomaž Murko pa bi dobila pravo priložnost, da vse svoje 
sposobnosti pokažeta tudi pred zgornjesavinjskim občin
stvom. KF
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PISMA BRALCEV

Druga plat zvona
Gospod Mogu očita vernikom, zbranim pri maši v Savinjskem gaju 
nehumanost, brezčutnost in nepripravljenost pomagati sočloveku.
Globoko se strinjam z gospodom Mogujem, da je potrebno pomagati 
vsakemu človeku v takšni ali drugačni stiski, bolezni ali nesreči.Tudi se 
strinjam, da naj bi imel organizator preskrbljeno in pripravljeno prvo pomoč. 
Prepričan sem tudi, da je bila med množico vernikov velika večina takih, ki 
bi bili pripravljeni takoj pomagati, če bi vedeli, daje komu potrebna pomoč. 
Iz praktične izkušnje pa vemo, da panika le še otežuje domišljen in hiter 
pristop ter uspešno podano pomoč.Ne morem pa se strinjati s tem, da kdor 
koli izrabi nesrečno naključje za to, da prikaže vernike kot najbolj nehumane 
in brezčutne ljudi, čeprav nato dostavlja, da je g. Natek,- ki pa je vsekakor, 
znan kot značajen katoliški vernik, poskrbel za prevoz, zdravnika in vse 
potrebno, kar je hvalevredno.
Čeprav se občestvo vernih veseli vsakogar, ki se nam pridruži v obhajanju 
Evharistične daritve, pa se ne strinjam in ne odobravam, če kdo prihaja na 
verske in cerkvene svečanosti s slabim namenom.
Svetopisemski citat, ki ga navaja g. Mogu, pa velja za vse verne in neverne 
enako in v vesti veže vsakogar, brez razlike. Zato je še tembolj sporno, da 
tovrstni očitki letijo samo na verne, odnosno na vemo občestvo.
Sicer pa smo verniki še ne v tako davni preteklosti bili deležni še mnogo 
hujših obtožb, kot je obtožba nehumanosti, zato tovrstna kritika g. Moguja, 
za katero predpostavljam in upam, da je morda celo dobronamerna, sploh ne 
preseneča. Vendar, če pa bi se vsi dosledno ravnali po nauku iz sv. 
pisma: "Kdor je brez greha, naj prvi vrže kamen", bi vsi"kamni" ostali na tleh, 
ljudje pa bi složneje živeli. Prav tako pa tudi evangelijska prilika o iveri in 
brunu v očesu, prepričljivo uči dobrih in pristnih medčloveških odnosov.

Ivan Glušič

50 let slovenske 
državotvornosti

Po dveh in pol letih hudega boja proti okupatorju se je narodno osvobodilni 
vojski posrečilo osvoboditi skoraj polovico Slovenije. Na ozemlju, ki so ga 
branili borci OF, so se zbrali poslanci iz vseh delov Slovenije, da postavijo 
temelj slovenske države.
Narod si bo pisal sodbo sam, je napovedal že Ivan Cankar.
Izvršni odbor Osvobodilne fronte slovenskega naroda je 11. septembra 1943 
razpisal splošne in javne volitve za zbor odposlancev slovenskega naroda. V 
dneh od 1 .do 3 .oktobra 1943 se je v Kočevju zbralo 572 izvoljenih odposlan
cev. Glasovali so o združitvi VSEH Slovencev v boju za dokončno os
voboditev.
Izvolili so prvi slovenski parlament, glasovali o priključitvi Primorske k 
Sloveniji in za vstop Slovenije kot suverenega in enakopravnega naroda v 
Protifašistični svet narodne osvoboditve Jugoslavije. Izvolili so poslance za 
to zasedanje, kije bilo 29.11.1943 v Jajcu.
V imenu slovenskega naroda so govorili kmetje, delavci, obrtniki, duhovniki, 
trgovci, kulturni delavci, študentje, uradniki in odposlanci vojaških enot, med 
katerimi so bili borci in borke iz cele Slovenije.
O pomenu Kočevskega zbora so potem ponesli poročilo v vse kraje Slovenije. 
Žal so bili mnogi med njimi žrtve strahovite nemške ofenzive, ki seje začela 
proti koncu oktobra.
Vendar je OF še uspela pred ofenzivo organizirati tri vseslovenska zborovan
ja, na katerih so obravnavali pomen in uresničevanje sklepov zbora v 

* Kočevju.
10. in 11. oktobra 1943 so že zborovali na Suhorju slovenski pravniki in 
razpravljali o perečih vprašanjih narodnoosvobodilnega boja s stališča držav
nega in mednarodnega prava.
10. oktobra je bil že prvi kongres slovenske mladine v Kočevski Reki. 
Govorili so o pomembnem deležu mladine v narodnoosvobodilnem boju in 
o njeni včlanitvi v Zvezo proti fašistične mladine Jugoslavije. Glede na veliko 
vlogo žensk v OF je bil pomemben dogodek tudi prvi kongres Slovenske 
protifašistične ženske zveze. 16. in 17. oktobra seje na Dolenjskem zbralo 
170 delegatk, to so bile aktivistke in sodelujoče v narodnoosvobodilnem boju. 
Spregovorile so o sodelovanju v organih ljudske oblasti, ki jim je že priz
navala polno državljansko enakopravnost.
Na zasedanju Kočevskega zbora je bil navzoč tudi vodja britanske vojaške 
misije. Zbor je ocenil kot izredno organizirano skupščino, orisal je nečloveške 
dosežke značaja in boja in o tem poročal v London in državam proti fašistične 
zveze. Izrekel je nesmrtno spoštovanje temu narodu za njegove žrtve, zves
tobo in odločnost.
Alije mogoče, da danes nekateri zanikajo to svetlo dediščino?

Vera Poličnik, Sp. Rečica 34

Zakaj smo kmetje 
v težkem položaju?

Na to temo je bilo na raznih shodih in okroglih mizah izrečenih že kar precej 
pametnih in tudi manj pametnih besed. Zato le-teh ne bi ponavljal. Čeprav 
tudi te več ali manj držijo. Ampak bi dodal še nekaj, kar na prej omenjenih 
shodih nisem zasledil. Nič čudnega, daje stanje v kmetijstvu tako, če imamo 
ob vseh prisotnih dejstvih, ki nas pestijo, v mozirski občini še predsednika 
Odbora za varstvo kmetijskih zemljišč, ki obenem opravlja neko "zelo 
pomembno" funcijo tudi na ZKZ Mozirje, kateri bi rad v dolini, ali pa vsaj v 
gornjem koncu, iz srednje velikih kmetij, naredil samo nekaj kulakov, (kulak 
- premožen (ruski) kmet; izkoriščevalec) Kar nekaj dokazov podkrepljuje 
mojo trditev. Ta človek ima poleg omenjenih funkcij, (za kar dobiva več kot 
solidno plačo) še dve zelo lepi kmetiji. Na vsaki bi se lahko preživljala ena 
družina. Vendar mu te štiri stvari še niso dovolj in sije  ob IZDATNI pomoči 
Komunale iz Mozirja nabavil še stroj za pluženje snega in pluži cesto v 
Podvolovljek. Koliko denarja je kanilo ob lanski zimi, ko pluženje ni bilo 
potrebno, v njegov žep?
Ob vsem tem naloženem delu, ki ga ima, pa seveda stvari ne more peljati sam. 
Zato ima pri hiši dva "hlapca", ki sta bila (ali pa sta še) prijavljena na Zavodu 
za zaposlovanje, da ni bilo (ali n i ) potrebno plačevati dajatev zanju.
Zakaj sem bil prisiljen napisati ta dejstva?



PISMA BRALCEV

Vse naštete stvari bi me kaj: malo brigale, če ne bi T. Marolt, o katerem je 
bilo prej govora, uradno napisal stvari o meni, ki se tudi njega popolnoma nič 
ne tičejo. Če pa se ga že, naj to stori javno, kot je javno to pismo. Tako pa me 
njegovo početje precej spominja na metode bivše UDBE in proslulih 
komunistov, kar mu je bilo v preteklosti najbrž kar dobro znano, ne pa na 
neko parlamentarno demokracijo, ki bi jo naj kot poslanec občinske skupščine 
predstavljal.
Povsem slučajno sem prišel do dopisa, ki ga je podpisal omenjeni in je bilo 
poslano na sodišče v Velenje, v katerem navaja, da spodaj podpisani nisem 
sposoben za dedovanje kmetije. Na osnovi česa si, "gospod" Marolt, prišel 
do takega zaključka, ko pa v dobrem letu, ko je umrl oče in sva z materjo 
poprijela za delo na kmetiji, slednje nisi niti enkrat obiskal in nisi mogel

videti, da sva suši navkljub, povečala čredo za štiri glave? In sedaj ti, "gospod" 
Marolt, tajno ocenjuješ moje delo in delo matere, ki se tu muči že 41 let!
Z enako pravico, kot si to storil ti, zame tajno, lahko jaz trdim javno, da ti, 
"gospod" Marolt, nisi sposoben opravljati vseh stvari, ki sem jih naštel. Tuje 
sedaj samo tvoja beseda proti moji. S to razliko, da bodo tebi verjetno 
pomagali bivšerežimski prijatelji. Vendar pa je na moji strani kar nekaj 
pošteno mislečih, s preteklostjo neobremenjenih kmetov.
Ker v dopisu, ki si ga poslal na sodišče, piše tudi "Sekretariat za urejanje 
prostora", bi si mogoče izvolil priti ogledati čmo odlagališče odpadkov, ki ga 
je naredil človek, "ki se že vrsto let aktivno ukvarja z kmečkim turizmom." 
Pravopisna napaka v narekovajih je tudi tvoja, česar si tako učen človek, kot 
si ti, v uradnem dopisu ne bi smel privoščiti.

Franc Robnik, Krnica

[J_______  INFORMACIJE

Predstavljamo vam:

Im ate  radi s la d k arije?  Im ate r rad i s la d o le d ?  P a s a d n e  kupe?  N e  
bojte  se, n e  bom o  va m  jih  p re p o v e d a li. S aj n e  d e lam o  re k la m e  za  
z o b n o  p a s to . N a s p ro tn o !  V a b im o  v a s , d a  z  n a m i o b iš č e te  
s la šč iča rn o  in p ro d a ja ln o  B e tka  na R e č ic i ob  S av in ji, ka tere  
las tn ica  je  B etka  Zvir.

SN: Gospa Betka, kako to, da ste se odločili prav za slaščičarno?
BETKA ZVIR: Z možem sva o privatni slaščičarni razmišljala že pred petimi leti. 
Takrat se je zataknilo pri raznih dovoljenjih. Veliko ljudi je pogrešalo takšno 
ponudbo v tem koncu doline, zato sva poskusila znova - tokrat uspešno. Z 
gradbenimi deli smo pričeli aprila lanskega leta, otvoritev lokala pa je bila letos, 
prvega februarja.

SN: Zgradili ste prikupen nov objekt, ki se lepo sklada z rečičkim okoljem...
BETKA ZVIR: Tudi našim gostom je všeč. V lokalu smo fizično ločili dva prostora: 
enega za kadilce in enega za nekadilce. Kolikor mi je znano, je to zaenkrat 
edinstven primer v dolini, ki ga gostje z odobravanjem sprejemajo.

SN: In kaj lahko postrežete vašim gostom?
BETKA ZVIR: Če se najprej ustavim pri slaščicah: dobavitelja sta slaščičarna Turist iz Mozirja in slaščičarna Miš-maš iz Šoštanja, sladoled, ki v teh dneh 
zaradi letnega čaja počasi izginja iz ponudbe, sem pripravljala sama. V naši kuhinji nastajajo tudi sadne kupe, ledena kava in Banana Split. Od ostalih 
jedi so na voljo: sendviči, topli sendviči in hamburgerji. Vsak dan, vključno z nedeljo, imamo pri nas na prodaj svež kruh pekarne Miš-maš iz Mozirja. Torte 
in potice lahko stranke naročijo kar pri nas. Kar pa se tiče pijač, nudimo velik izbor brezalkoholnih in alkoholnih pijač ter toplih napitkov, kot sta kava in 
čaj.

SN: Kdaj se lahko pridejo gostje k vam okrepčati?
BETKA ZVIR: Delovni čas slaščičarne in prodajalne je vsak dan od 7. do 22. ure, tudi ob sobotah in nedeljah. Večji obisk beležimo predvsem ob koncu 
tedna, veseli pa nas, da se pridejo posladkati tako otroci kot starejši.

SN: Po dobrih osmih mesecih poslovanja so se stvari gotovo že nekoliko 
utekle. Vam misli že uhajajo naprej, v prihodnost?
BETKA ZVIR: Seveda. Moram priznati, da o tem z možem kar precej 
razmišljava. Ob dejstvu, da na Rečici trenutno razen malic v Turistovem lokalu 
ni mogoče dobiti nobenih gotovih jedi, se ogrevava predvsem za lastno kuhinjo, 
ki bi jo bilo treba prizidati in bi ustvarila pogoje za tovrstno ponudbo in seveda 
jedi po naročilu. Toda realnost je investiranju nenaklonjena, obljubljene pomoči 
zasebni dejavnosti ni, kreditni pogoji so zelo neugodni. Načrti še vedno ostajajo, 
bomo videli, če nam jih bo uspelo uresničiti.

Torej - ni vam treba biti sladkosned, da bi obiskali Betko na Rečici ob Savinji. 
Zadostuje že suho grlo ali prazen želodec. Ali pa oboje. In če boste čakali na 
prihodnjo pomlad, boste lahko postreženi tudi na zunanji terasi - v senci, 
seveda. A do takrat je še vsaj še 180 dni, le kdo bi čakal tako dolgo?

KF
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8 naš glas 
seže v vsako 

zgor n j esavinj sko 
v a s !

Trgovina z gradbenim in izolacijskim materialom, 
Šmihelska c. 1, Mozirje

UGODNA PONUDBA:
- cev pocinkana 1/2" kom ................................................... 999,00 SIT
- koleno pocinkano 1/2" kom ................................ ........... 55,00 SIT
-žičniki . , ................................................................od 149,00 SIT dalje
- Grundfosčrpalka ..........................................................10.199,00SIT
- oljni gorilec Termomec - uvoz Italija - garancija 1 leto . . . 40.700,00 SIT
- enoročna baterija .............................................od 7.777,00 SIT dalje
- keramične ploščice - uvoz Italija m2 .. od 918,00 SIT do 2.099,00 SIT
- sanitarna keramika Strumica kpl. 4/1 ......................... 17.999,00 SIT
- Lesoton 11 ........................................................................ 429,00 SIT
- Jupol - uvoz Italija 28 k g .................................................1.849,00 SIT

T E L E F O N :  0 6 3 / 8 3 1 - 9 5 4 .

Mercator -
Zgornjesavinjska kmetijska 
zadruga Mozirje z.o.o.

» Popravila vseh vrst traktorjev in drugih 
: kmetijskih strojev opravljamo tudi NA 
: DOMU. Pokličite nas na tel. 831-087.

M a r i n e t  (2 )
Zavrtite telefonsko številko 441-441 in poiz- 
vejte o izdelku, ki ga nameravate kupiti, ali 
storitvi, ki jo  želite uporabiti.
* Vas zanimajo cena, plačilni pogoji, kra j 

nakupa?
* Bi radi primerjali, kupili dobro, pa Vam 

primanjkuje dragocenega časa?
Informacije so brezplačne, pokličite 441-441.
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SERVISIRANJE IN MONTAŽA ROLET, 
ŽALUZIJ IN VERTIKALNIH ZAVES
HOČEVAR MILAN, ZADREČKA C .17, NAZARJE  

PONUDBA
Predstavljamo vam dejavnost, ki bo predvsem usmerjena v 
servisiranje in montažo vseh vrst rolet, žaluzij in vertikalnih 
zaves.
V kolikor se odločite za servis (popravilo starih rulet, žaluzij, 
rolojev ali vertikalnih zaves), nas obvestite z dopisnico, 
oglasimo se v najkrajšem času in vam brezplačno svetujemo, 
kar je najboljše za vas.
V primeru, da se odločite za nakup novih rolet, žaluzij ali 
vertikalnih zaves, pa vam lahko posredujemo kompletno 
ponudbo konkurenčnih cen, vključno z montažo.

S povabilom k sodelovanju In v pričakovanju vašega 
odziva vas lepo pozdravljamo!
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; M - ZKZ Mozirje
» Mehanična delavnica
« Sp. Rečica
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TRGOVINA "TADI" E?S J2,,3 .1£ 3 !

VAM NUDI:
- rezervne dele Zastava, Golf, Lada, R4, motorne žage Husquarna
- akumulatorje Topla, snežne verige
-o lja  za osebna vozila, kmet. mehanizacijo, mot. žage
- antifriz: koncentrat 1/1 284,00 SIT, - 35 st. C 1/1 214,00 SIT
- dodatni asortiman 
Ugodna cena olja Shell:
- super plus 1/1 551,30 SIT
- retinax (diesel motor) 5/1 2.403,00 SIT
Pri nakupu nad 6.000,00 SIT možnost plačila na dva čeka! Pri 
gotovinskem plačilu nad 5.000,00 SIT 5 % popusta, nad 10.000,00 
SIT 10 % popusta!

SE PR IPO R O Č A M !

Z A H V A L E

ZAHVALA
Ob nenadni izgubi dragega 
moža, atija in starega atija

V i n k o t a  P U N C E R J A
/ Levcev ata / 

iz Lok

Iskreno smo hvaležni vsem sorodnikom, prijateljem in znancem, 
ki ste mu izkazali spoštovanje in ga pospremili na zadnji poti.

Vsi njegovi

Smrt in slovo od bližnjih 
sta najhujši od tisočerih 

bolečin in žalosti.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše drage mame, 

tašče, babice in prababice

M a r i j e  A C K O
iz Mozirja

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem, ki ste nam v teh težkih trenutkih pomagali, izrazili 
sožalje, darovali cvetje in sveče ter jo pospremili na njeni zadnji 
poti.
Hvala tudi gospe Fani Kunej in gospodični Mojci Kokalj za lepe 
poslovilne besede ob odprtem grobu in gospodu kaplanu za 
opravljen obred.

Žalujoče družine HREN, GERDINA in JERAJ.

ljubljanska banka
Splošna banka Velenje d.d.
Velenje

Ljubljanska banka Splošna banka Velenje d.d. od 1. OKTOBRA 1993 dalje
obrestuje tolarska sredstva občanov z naslednjimi obrestnimi merami:

letne mesečne
obrestne obrestne
mere v % mere v %

Tekoči računi občanov 11.58 0.94
Žiro računi 10.48 0.85
Hranilne vloge ne vpogled 10.48 0.85
Varčevalna knjižica 21.95 1.70
Hranilne vloge, vezane nad 12 mesecev 37.81 2.76
Hranilne vloge, vezane nad 24 mesecev 39.03 2.84
Hranilne vloge, vezane nad 36 mesecev 40.25 2.91
Depoziti, vezani od 10 do 30 dni 16.09 1.28
Depoziti, vezani od 31 do 90 dni
- depoziti do 50.000 SIT 29.27 2.20
- depoziti od 50.001,00 SIT do 100.000,00 SIT 31.71 2.37
- depoziti nad 100.001,00 SIT 34.15 2.53
Depoziti, vezani nad 3 mesece
- depoziti do 50.000,00 SIT 32.93 2.45
- depoziti od 50.001,00 SIT do 100.000,00 SIT 35.37 2.61
- depoziti nad 100.001,00 SIT 36.59 2.68
Depoziti, vezani nad 6 mesecev 36.59 2.68
Depoziti, vezani nad 12 mesecev 37.81 2,76
Depoziti z valutno klavzulo
od 30.000,00 SIT naprej
- za čas od 31 do 90 dni 10.00
- za čas od 91 do 180 dni 11.00
Dovoljena prekoračitev stanja na TR 45.13 3.21
nedovoljena prekoračitev stanja na TR 70.74 4.65

PODJETJE S TRGOVINO 
INSTALACIJE IN STORITVE E W h

S Parižlje 1, Braslovče, telefon: 063/721-081
«o
S vam nudi po ugodnih cenah material za vodovod in 
Z centralno ogrevanje,
s  N A  Z A L O G I:

- radiatorji, oljni gorilci, peči, 
i  - cevi - pocinkane, črne in bakrene 
S - PVC odtočno kanalizacijo
» - sanitarna keramika

- KOLPA SAN oprema 
i  - pribor za zalivanje

- črpalke vseh vrst 
Na vašo željo ga tudi zmontiramo in

1 pripeljemo na dom!
<oo BBS

Ugodni plačilni pogoji:
Z od 3 - 5 obrokov ali popust na gotovinsko plačilo
»m
2 Odprto od 7.00 do 18.00 ure, sobota do 12.00 ure.
NW
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V (pre)hudih prizadevanjih, da bi Velenje z reorganizacijo državne 
uprave in lokalne samouprave postalo okraj, v katerega bi bila 
vključena tudi sedanja občina Mozirje, so v velenjskem tedniku v 
sedemintrideseti številki pod rubriko, ki nosi naslov omenjene 
občine, hladnokrvno uvrstili tudi Topolšico. Ker v naslednji številki 
ni bilo zaslediti popravka, je očitno, da gre zares, zato predlagamo 
izvršnemu svetu, da razmisli o smotrnosti dvojih term v občini - 
Terme Topolšica in Terme Okonina...

Celjski časopis Domovina je v številki 29, z dne 16.7.1897, zapisal: 
"Okrajni zastop gornjegrajski hoče cesto od sv. Frančiška proti 
Gornjemugradu kolikor mogoče zravnati. V ta namen že delavci 
pridno razkopavajo prvi klanec in poravnujejo cesto. Daj Bog, da bi 
bila naša cesta kmalu zravnana v prospeh prometa in blagor ljudstva! 
Vsa čast vrlemu okrajnemu odboru, ki se je lotil tega težavnega 
dela!" Ja, ko soo cestah odločali zunaj glavnega mesta, seje marsikaj 
naredilo. Odkar pa o vsem odločajo tam v "beli" Ljubljani, pa zlepa 
ne bo videti kje, denimo, na cesti Ljubno - Luče kakšnih delovnih 
premikov, kvečjemu lahko srečamo "visoko komisijo" ali pa 
merilce... Je že tako, da je vsa pamet v glavnem mestu države, 
podeželje je pač neuko in je lahko le hvaležno, da ima modre 
odločujoče, od katerih pa marsikdo ne ve, kako je še kje drugje, zunaj 
Ljubljane. Obljube pa le ostajajo rezervirane za predvolilni čas! Pa 
naj kdo reče, da to ni demokracija, če za nas vse mislijo in odločajo 
le izbranci.
O srečni časi, ko so lahko odločali tudi zunaj glavnega mesta!

Nemarnost brez primere! V Mozirju so postavili javno telefonsko 
govorilnico, ki služi številnim ljudem, ker vsi pač nimajo telefona 
doma. Pa so se znašli nesramneži, ki so pričeli govorilnico 
uporabljati kot smetnjak. Poštna snažilka ima dosti opraviti, da sproti 
odstranjuje odpadke nesramnežev. Kaj je iz nas nastalo, bi se človek 
lahko vprašal! Pa govorimo o pohodu v Evropo, smešno, ko pa 
osnovnih "manir" ne poznamo. Dolino smo že tako onesnažili, da 
nam ne more biti več v čast, ne znamo pa ukrepati zoper ones
naževalce. Morda pa bodo kaj storili, če bo na inšpektorjevemu 
dvorišču nastal kup smeti iz bližnje ali daljne soseske! Morda.

Glede na to, da je  naših vrhunskih politikov več najti po svetu kot 
doma, je pričakovati, da bodo po zasluženem pokoju, v Ljubljani 
nastale številne turistične agnecije... Pa si seveda tega ne 
izmišljujemo, kajti v poročilih radia Ljubljana je bilo prejšnji teden 
zaslediti podatke, daje "zunaj" kar sedem .delegacij (kar je verjetno 
preskromno število...), ki se namoč trudijo, da bi predstavili 
Slovenijo, samo v Združenih državah so se mudile tri skupine "ta 
glavnih". V članku Dela z dne 23. septembra, "Prihajajo novi davki", 
lahko razberemo, kaj vse še bo obdavčeno, da bo državna blagajna 
našla denar, za morda še številnejša potovanja. Skratka, "podaniki" 
bodo plačevali davek na davek, da bodo lahko predstavniki trošili za 
razne prilike, ki sicer niso v toliko opevani Evropi udomačene, 
posebno ne za tako malo državo, ki ne uspe urejati lastnih zadev 
doma, ki ima armado brezposelnih, kjer se politiki med seboj 
mrcvarijo, da bi le ostali pri koritu! Ko beremo v uglednih evropskih 
časopisih reportaže tudi o nas (Frankfurter Allgemeine Zeitung), 
nam pač ne more biti vseeno, kajti tam piše med drugim tudi o 
"medsebojnem političnem klanju". Se bodo naši voditelji kdaj le 
spametovali?
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Štefka Petek

L j u b o s u m n o s t  i n  g r e h

(nadaljevanje iz prejšnje številke)

Lenki se je zdel Jani prisrčen, da so ji solze stopile v oči. In bister je, 
je pomislila. Povedal je, da nima mame in jo mora sam poiskati. Za 
atija pravi, da je žalosten. Ali naj verjame, da ni Vanč po sredi? - Ne, 
ni mogoče! Deček je vse skupaj naredil tako naravno, odkrito, tako 
zelo prisrčno. Gotovo po lastni zamisli. Kaj niso čudna pota usode! Le 
kaj je dečka gnalo, da je izbral prav njo.
č e  bi Lenka pozabila na razgovor z Janijem, pa ni pozabil Jani na 
Lenko. Bil je odločen, vztrajen. Celo Lenkino mater in očeta je prosil, 
če dasta Lenko njemu za mamo. Dejal je, da ne mara nobene druge. 
Vanč ni slutil za dečkova srčna nagnenja in dejanja. Ko pa je zvedel, 
kaj je Jani "ušpičil", ga je dvignil pod strop in zaukal kot fant.
Štiri dolga leta je Vanč živel samo za sina. Ni se potepal, ni gledal za 
ženskami. O Kristi je kdaj pa kdaj zvedel, da še živi in nekje dela. Ko 
pa je umrla, je dobil zgolj uradno sporočilo, da je ni več, s pripisom o 
vzroku smrti.
S sinom je Vanč pri sestri. Malči je kuhala za vse tri. Skupaj so 
obdelovali polje, kolikor so pač zmogli. Vanč je hodil v službo, Malči 
pa je socialno zavaroval kot svojo gospodinjsko pomočnico, da so ji 
tekla zavarovalna leta.
Vodnar je skraja zavračal vsako besedo o Vanču. Ni še pozabil 
njegove lahkomiselnosti. Zmagal je pravzaprav Jani, ki se je okrog 
Vodnarja sukal, kot bi bil njegov vnuk. Večkrat se je, grede iz šole, 
oglasil pri Vodnarjevih, čeprav tam res ni imel kaj iskati. Izgovarjal se 
je, da hodi gledat papagajčka. S tem pa je pritisnil na pravo struno, 
kajti Vodnar je svojega papagajčka naravnost oboževal. Učil ga je 
govoriti in to kar uspešno. To je bilo za Janija več kot čudovito. Tako 
je Jani polagoma odtajal srca vseh Vodnarjevih.
"Smem priti z atijem, da bo videl vašega papagajčka?" je neko 
popoldne Jani prosil Vodnarja. Vodnar se je skrivnostno nasmehnil in 
Janija pogladil po laseh. Ker ni takoj odgovoril, se je Jani domislil in 
rekel: "Saj vam ne bo vzel papagajčka."
Vodnar se je glasno zasmejal: "Tegale res ne mislim, ker je majhen, 
večjega pa morda. Ampak to moraš Lenko vprašati. Njo vprašaj, če 
lahko ati pride s teboj!"
"Seveda bo prišel, če ga bom prosil," je z gotovostjo zatrdil Jani. "In 
Lenka gotovo ne bo rekla, da ne sme priti. Marala ga bo, saj ima rada 
mene. Oba jo bova prosila, če postane moja mama."
"Veš, Jani, pri nas je bolj lepo kot pri tebi, doma. Ne vem, če bo Lenka 
rada šla od tod."
"če naju ima rada, bo že šla, če pa ne, bova midva prišla sem," je 
diplomatsko odvrnil Jani.
Zmagal je Jani in seveda Vanč tudi. Lenka ni mogla skrivati, da ima 
Vanča še vedno rada.
Jani je kmalu tudi uradno dobil novo mamo. Preteklosti niso omenjali. 
Mislili so le na bodočnost.

K O N E C
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Iskalcem virov novih obdavčitev predlagamo novo možnost. Vse 
drugo je že obdavčeno, le zrak, ki ga vdihavamo še zaenkrat ni! Kaj 
ko bi vrhunski strokovnjaki, teh je v Ljubljani dovolj za izvoz, 
izračunali količino zraka, ki ga vsak državljan potrebuje za življenje 
in to potem ustrezno obdavčili. Spet bi bili v nečem v Evropi prvi. 
Predlog je inovativen, vendar za idejo ne bi zaračunali kakšnih 
nagrad, saj gre za naš skupen interes, ki se potem izraža z dejanji 
naših nadvsesplošnih politikov. Ti še vedno tarnajo, daje, denimo, 
sladkor pri nas najcenejši v Evropi, koliko pa si ga kateri izmed 
nepolitikov lahko kupi za svojo plačo, tu so seveda mišljeni "navadni 
državljani", to je pa že druga stvar, k ije  ne kaže ljudem predstavljati.
Je že tako, da modrecov glas do vpijočega ne seže!
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ZA RAZVEDRILO

v

N A G R A D N A  K R I Ž A N K A K V I Z

VODORAVNO:
1. Največji otok v otočju Riukiu, najvažnejše vojaško oporišče ZDA v Pacifiku; 8. Psevdonim Edvarda Kardelja; 
15. Najboljši litvanski košarkaš (Arvidaš); 16. Okrasna rastlina s čašastim cvetom; 17. Starogrška pesnica; 18. 
Italijansko ime za Izolo; 20. Kemijski simbol za renij; 21. Osnova, temelj; 22. Naselje v Zadrečki dolini; 23. Doba 
službovanja, članstvo; 25. Grška črka; 26. Samospev; 27. Žensko ime; 28. Kurt Eisner; 29. Hlev za živino, tamar, 
30. Vrsta vetrovke; 31. Vrsta trosovk steljčnic; 32. Glavno mesto Češke; 33. Rastlini podobna morska žival; 35. 
Črta, pas; 36. Kemijski simbol za antimon; 38. Judovski učenjak in rabin (Ben); 39. Lepotilno mazilo; 40. Etiopski 
naziv za gospoda; 41. Kraj v zgornjem delu Savinjske doline; 42. Tatinska ptica; 43. Keltska rodovna zveza; 44. 
Ivan Lah; 45. Upodobitev osebe v dramskem delu; 46. Nekdanji sultanov uradni razglas; 47. Prvak, as; 50. Angleški 
luksuzni parnik, ki se je na prvi vožnji leta 1912 zaletel v ledeno goro in potopil; 52. Razjedanje zemeljskega 
površja; 53. Sosednja država.
NAVPIČNO:
1, Stavčni člen, 2. Vrsta borilnega športa; 3. Največji otok v Pitjuzih; 4. Primorski naziv za babico; 5. Marijina mati; 
6. Vjačeslav Ivanov; 7. Starodavna azijska država; 8. Korak, stopinja, 9. Hrvaško mesto v Istri; 10. Ime pisateljice 
Peroci; 11. Avtomobilska oznaka Reke; 12. Alfonz Paulin; 13. Natura; 14. Snežen mož; 19. Stara kulturna rastlina; 
22. Domačažival;23. Enotnost;24. Reka v Črni Gori; 26. Hunski vojskovodja; 27. Snažnost, čistost; 29. Slovenski 
športni plezalec (Tadej); 30. Prijeten vonj; 31. Manjša vzpetina; 32. Ločeni, ograjeni prostori; 33. Zaselek pod 
Veliko planino; 34. Leča v optični pripravi; 35. Del vhodnih vrat; 36. Razvojna stopnja; 37. Morska tišina, brezvetrje; 
39. Simbol vladarske časti; 40. Iransko nomadsko pleme; 42. Plast sedimentirane mineralne surovine; 43. Krožno 
oblikovana vas afriških ljudstev; 45. Rimska sedem; 46. Ime igralke Rine; 48. Kemijski simbol za molibden; 49. 
Pieter Zeeman; 51. začetnici pisatelja Tavčarja.

O B V E S T I L O  R E Š E V A L C E M
Rešitev kviza iz 19. št.: Levstik. Rešitev križanke iz 19. št.: VODORAVNO: Vrbovec, Caracas, omorika, Amerika, 
radič, Romun, Al, anis, Ciper, moda, Nen, kanal, totem, cc, Fadil, Sodoma, tonik, Jemen, prerez, vazal, AK, serum, 
kolaž, eta, imam, polom, Aron, ČA, naziv, Adana, Krapina, ekvator, Akpatok, Cremona.
Med pravočasno prispelimi pravilnimi rešitvami smo izžrebali naslednje dobitnike:
1. nagrada (blago ali storitev po izbiri v vrednosti 3.500,00 SIT): Kristina Kliner, Janezovo polje 12, Ljubno;
2. nagrada (blago ali storitev po izbiri v vrednosti 2.500,00 SIT); Jože Kranjc, Sp. Rečica 2, Rečica 
3-, nagrada (blago ali storitev po izbiri v vrednosti 1.500,00 SIT): Malka Žvipelj, Lesarska 35, Nazarje.

Nagrade koristijo dobitniki iz ponudbe Zlatarstva Kvas iz Mozirja. Čestitamo!
Križanko s kuponom iz 20. št. vložite v kuverto in jo do ponedeljka, 18. oktobra 1993 pošljite na naslov: EPSI d.o.o., 
Savinjska c. 4, Nazarje, s pripisom "nagradna križanka". Med pravočasno prispelimi pravilnimi rešitvami 
bomo izžrebali 3 nagrade, ki jih je prispevala slaščičarna in prodajalna Betka z Rečice ob Savinji:
1. nagrada: blago po izbiri v vrednosti 4.500,00 SIT
2. nagrada: blago po izbiri v vrednosti 3.000,00 SIT
3. nagrada: blago po izbiri v vrednosti 1.500,00 SIT.

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 21 .št. SN
IME IN PRIIMEK:

NASLOV:

Če obkrožite  črke pred p ra v iln im i 
odgovori, vam rešitev brana navzdol da 
zaselek pri Ljubnem z daleč na okoli 
vidno cerkvico.

1. Koliko črk vsebuje grška abeceda:
K . ..20  
P ... 24 
D ... 28

2. Američan Al Oerter je  dosedaj edini atlet, 
ki je na štirih zaporednih olimpijadah os
vojil zlato medaljo in sicer v:
R ... metu diska
I__ skoku v daljavo
J ... maratonu

3. Katerega leta so Američani prvič prišli na 
mesec:
E ... 1961 
A ... 1965 
I ... 1969

4. Na k a te rem  o toku  so an g leškega  
pomorščaka Jamesa Cooka ljudožerci ubili 
in pojedli:
S ... na Filipinih 
M ... na Havajih 
N ... na Madagaskarju

5. V katerem stoletju je  knez Samo vladal 
Karantaniji:
O ... v 7. stoletju 
E ... v 8. stoletju 
U ... v 9. stoletju

6. Kdo je napisal prvo slovensko komedijo 
Županova Micka:
Š ... Cigler 
č  ... Vodnik 
Ž ... Linhart

N a g r a d a

z v e s t e m u

n a r o č n i k u

Za zvestobo Savinjskim 
novicam je žreb tokrat 

namenil nagrado v 
znesku 3.000,00 SIT
Vilku Platovšku

z Ljubnega ob Savinji 85.
Nagrajenec lahko koristi 

nagrado v navedenem znesku 
v slaščičarni in prodajalni 

Betka na Rečici ob Savinji.

Čestitamo!
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SAVINJSKA
trgovska družba d.o.o. Žalec

I T r g o v i n a  " G A J "  I

I (nova avtobusna postaja Mozirje) i
N «I

I A K C I J S K A  P O N U D B A :  [
I Milka 100 gr ..............................................84,00 SIT »
I Milka 300 gr ............................................249,00 SIT I
i Kompot ananas 850 gr ......................... 148,60 SIT l
* Kava Minas, Brazil kg ............................ 459,00 SIT »
• Rum 1/1 .................................................297,00 SIT »
» Puloverji že .................................... od 4.365,50 SIT «
i Moške nogavice Polzela . .  118,10 do 133,50 SIT E
E Flanelaste srajce - m oške.............. .  1.255,10 SIT *
» Ženske b luze ....................................... 3.377,20 SIT j
l  Moške bunde .......... od 7.696,90 do 9.110,60 SIT i
I Ženske bunde .......... od 7.696,90 do 9.267,70 SIT *
» Pralni stroj Gorenje .........................  39.330,00 SIT «
« NB B» «
I  SUPER CENE - SUPER PLAČILNI POGOJI! »
»

\  OBIŠČITE NAS, PRIJETNO BOSTE
l  PRESENEČENI! i» «<
SiSÄH8!SÄ*8S9l!!8S8*8SSI!8SSI#8SSI!8SSI!8Sl!lll881*J!8S#äl8SÄ8!SSS918iSS!S8!9sS

Tel.

Wimwm- 
IGEA, đ.o.o. Nazarje,

Savinjska tesla 2, 63331 Nazarje,
063 / 831 962, 831 938, fax-modem : 063 / 832 674

OBVEŠČAMO
DA SPREJEMAMO PRIJAVE ZA VPIS 

V PROGRAME SREDNJEGA IZOBRAŽEVANJA
- S T R O J N I  T E H N I K
- L E S A R S K I  T E H N I K

E K O N O M S K O  K O M E R C I A L N I  T E H N I K  
* .  O B L I K O V A L E C  K O V I N

Pouk se b a  p re d v id o m a  z a č e l v d ru g i p o lo v ic i 
OKTOBRA te g a  letet. ^ ^

Prijave v . nav e diene. j.p/gg ra me sprejem am o osebno n a 
IGEA d o-;©-',: (DelavsKo univerza^ v  «dzarjäh  ali pa ; 
telefonu 063,- 831 9 6 ?  in 631 938 od 7. dÖ%4i.ure, 
v sredah pa do Ič .U re  ' -

SPREJEMAMO TUDI EVIDENČNE PRIJAVE 
ZA DRUGE IZOBRAŽEVALNE OBLIKE. Kt NISO ::l p  

NAVEDENE V TEM OBVESTILU IN BI SE ZA NJE 'l i l  
MORDA IZKAZAL DOVOLJ VELIK INTERES.

I Z K O R I S T I T E  M O Ž N O S T  I Z O B R A Ž E V A N J A ,  
K I  S E  N U D I  O D R A S L I M  !

DUSETI d . o . o .

podjetje za trgovino, komisijsko prodajo 
in servisne storitve 

in URATNIK Franc,
popravila drobne kmetijske mehanizacije 

vam nudita na svojem sedežu v 
Parižljah 8/a (pri mostu čez Savinjo), Braslovče:

S E R V I S :
- vseh vrst motornih žag
- vrtnih kosilnic
- kosilnikov in motokultivatorjev
- motornih škropilnic
- ostale drobne mehanizacije
IN VAS VABIMO V SVOJO PRODAJALNO, KJER VAM NUDIMO:
- motorne žage
- vrtne kosilnice
- kosilnice na vrvico Jonsered in čistilce Kawasaki
- motorne škropilnice
- vrtno orodje
- rezervne dele za motorje ACME, LOMBARDINI, MAG
- meče, verige, pogonske zobnike za vse vrste motornih žag 
(OREGON, STIH L)

- RAZPRODAJA V OKTOBRU: cevi za zalivanje, zalivalni 
sistemi, črpalke za vodo.

O D P R T O : od  7 .0 0  -  18 .00 , s o b o ta  od 7 .0 0  -  12 .00 . 
In fo rm a c ije  na te l.: 0 6 3 /7 2 1 -1 3 7 .

R IM U  
STEBMMIK

Parižlje 11/c tel., fax: 063 721-667 
63314 Braslovče 063 721-043

POGREBNA SLUŽBA

- cvetličarna
- trgovina z žalno in drugo

modno konfekcijo
- prevozi doma in v tujino 

- izdelava vencev in ostalih
aranžmajev ter dostava na dom 

- ureditev dokumentov 
- odštejemo pogrebnino v višini 

48.000,00 SIT

POSLUJEMO 24 UR NA DAN

POGREBNE STORITVE STEBLOVNIK 
Parižlje 11/c, 63314 BRASLOVČE



ZDRAVSTVENA POSTAJA MOZIRJE
Dežurna služba je vsak dan od 20. ure zvečer do 6. ure zjutraj. V 
soboto in nedeljo je ves dan od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek) 
v zdravstveni postaji Mozirje. Možni so tudi zdravniški nasveti po 
telefonu 831-421 tudi v času dežurstva.

VETERINARSKO DEŽURSTVO
04.10. do 10.10. ZAGOŽ EN DRAGO, dr. vet. med. Ljubno, tel. 841 -769
11.10. do 17.10. LEŠNIK MARJAN, dr. vet. med. Ljubija, tel. 831-219
18.10. do 24.10. KRALJ CIRIL, dr. vet. med. Ljubno, tel. 841-410 
VETERINARSKA POSTAJA MOZIRJE, TEL. 831-017,831-418 
IZDAJA ZDRAVIL: vsak dan od 7,00 do 8,30 ure. 
OSEMENJEVANJE OB NEDELJAH JE PO OSEMENJEVALNIH 
PUNKTIH.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE 
Nadzorništvo Nazarje
04.10. do 10.10. LEVER PETER, Paška vas, tel. 885-150
11.10. do 17.10. JERAJ FRANC, Prihova, tel. 831-910
18.10. do 24.10. TRATNIK FRANC, Pusto Polje, tel. 831-263
V slučaju da, se dežurni ne javi doma, pokličite tel. 441-242 ali 25- 
841, kjer dobite vse potrebne informacije.

NOVE KNJIGE V KNJIŽNICI MOZIRJE

L  M la d in s k a  lite ra tu ra
* Detela: Abeceda turizma * Levstek, Z.: Čevelj nogo si obuje * Kristan- 
Šrimpf: Mavrica * Novak: Razbojniški brlog (Iz zbirke Zvesti prijatelji)
* Grimmove pravljice * Prosen: Sonce zgodaj gori gre * Nove slikanice 
v angleškem in nemškem jeziku iz založbe EPTA - založbe najlepših 
slikanic *

//. S trokovna  lite ra tu ra
* Treays: Osnove biologije * Wingate: Osnove fizike * Gifford: Osnove 
kemije * Žiberna & Ivanjko: Menica in ček kot vrednostna papirja * 
Podjetništvo, politika podjetja in management * Končina: Zakon o 
državljanstvu R Slovenije s komentarjem * Cilj: ES Slovenija in notranji 
trg ’  Wolf & Frank: Odkrivanje poklicnega cilja in strategija njegovega 
uresničevanja * Rose: Umetnost učenja * Musek: Znanstvena podoba 
osebnosti * Kopriva: Latinska slovnica * Pirkmajer: Latinščina za 
vsakogar * Stopar: Grajske stavbe v vzhodni Sloveniji 5. del: Žnidaršič: 
Slovenski vinogradi: Vodopivec: Kako pripravimo dobro vino * Bonar: 
Dišeče cvetnice * Beckett: Barvite grmovnice *

I I I .  Leposlov je
* Bohanec: Stopa in reka * Bor: Jernov rokopis ali Martinova senca * 
Bordon: Podobe mojega sveta-pesniška zbirka * Svetina: Zlata 
kapica: Tibetanski komentarji * Brulc: Vardevanje angelčka * Wesley: 
Razumno življenje * Kamenik: Jutro novega dne * Christie: Umori po 
abecedi *
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SINDIKALNA PRAVNA POMOČ

je na razpolago članom ZSSS vsako sredo od 15.00 do 16.30 ure v 
prostorih Delavskega doma v Nazarjah. Odvetnik: g. Miran Jeromel.

SPORED FILMOV 
K in o  L ju b n o  ob S a v in ji
09.10. in 10.10. NEOPROŠČENO- ameriški film - vestern
16.10. in 17.10. OBLEGANI -ameriški film - akcijski

K in o  "J E L K A  " N azarje
09.10. in 10.10. PEKLENSKI VAL - ameriški film - akcijski
16.10. in 17.10. OPERACIJA PAŠTETA - ameriški film - akcijska kom.

K in o  "D O M "  M o z ir je
09.10. in 10.10. OBLEGANI - ameriški film - akcijski
16.10. in 17.10. RT STRAHU (CAPE FEAR) - ameriški film-triler

Celje - skladišče

MA
D-Per
7 / 1 9 9 3

Mali oglasi do 10 besed 
Savinjskih novic, so brez 
SIT. Mali oglas v okvirju 1

III llllll III IIIIIIIIIIM
5000001034,20 C0BISS 0

Po potrebi dostavljam  
plemenskega kozla na dom. Ivan 
STRADOVNIK, Slatina5, Šmartno 
/Dreti.

Če se bojite svojih negotovih 
korakov in bi se radi razgibali se 
nam pridružite na plesnih vajah in 
aerobiki. Tel.: 832-638.

Prodam novo satelitsko anteno in 
decoder, nastavljam  nove 
satelitske programe. Tel,: 831 -463 
po 15 h.

Prodam motorno žago Dolman 111 
staro 9 mesecev. Cena po 
dogovoru. Tel.: 831-503.

Brušenje ter lakiranje vseh vrst 
podov in parketov. Inf. /063/ 844- 
073.

Dirkalno kolo "PEUGEOT" dobro 
ohranjeno, ugodno prodam. Jeraj, 
Zadrečka c. 27, Nazarje.

Prodam malo rabljeni "KLIP- 
KLAP", cena po dogovoru. Tel.: 
831-710.

Prodam rdeč R4 I. 1978 vozen, 
neregistriran. Voler Ivan, Loke 11, 
Ljubno.

Prodam osebni avto Trabant, 
p revožen ih  60.000 km, I. 89, 
odlično ohranjen in vzdrževan, zelo 
ugodna cena. Tel.: 831-381 
(nasproti šole v Nazarjah).

Vgradnja minifona - naprave, ki 
opozarja na pozabljene prižgane 
luči v avtu. Montaža av- 
toradioaparatov in radijskih postaj. 
Prašnikar 845-194.

RTV servis na vašem domu. An
tene klasične in satelitske, 
montaže in popravila. Prašnikar 
845-194.

Prodam pralni stro j Gorenje 
(rabljen). Inf. na telefonu: 832-544.

Za ozimnico nudimo prvorazredna 
jabolka: AJDARED, JONAGOLD 
in GLOSTER. Tel.:831-048.

Radio klub Mozirje organizira tečaj 
za operaterje III. kategorije. Inter
esenti naj pridejo 11.10.1993 ob 
19.30 v Radio klub Mozirje. Infor
macije po tel. 845-194 po 20. uri.

Vzamem v najem poslovni prostor 
cca 30 m2 za mirno obrt. Lastniki, 
pokličite na tel.: 832-347.

Mlado vino "mošt" belo prodam. 
Tel.: 832-200.

Prodam otrošk i stol trip-trap, 
stajico, hojico in torbo za dojenčka. 
Tel.:832-135.

Prodam ročno kosilnico IMT 506 
LS za 1300 DEM. Drago Podles
nik, Florjan 36, Gornji Grad.

Pisarno s telefonom v Mozirju 
nujno najamemo. Tel.: 831-658.

Ugodno prodam bojler, Gorenje 
Tiki 80 l-ski. Tel.: 832-777.

Prodam vodno turbino, znamke 
Schwamck R4LH Švica, moči 10 
kwin200 m cevi 200 mm premera. 
Tel.:831-305.

Prodam športni voziček, dobro oh
ranjen cena 150 DM (stopetdeseti 
Tel.:831-477.

V Mozirju prodam do prve plošče 
pozidano hišo. Tel. zvečer: 844- 
353.

Prodam Zastava 101, dobro ohran
jeno. Tel.: 831-954, zvečer 844- 
353 Prepadnik.

Odkupujem smrekovo hlodovino. 
Plačilo ob prejemu. Tel.: 832-370.

Prodam trajnožarečo peč Magma 
7, staro 2 leti. Informacije tel.: 832- 
795.

V soboto 9.10.93 ob 21.00 vabljeni 
na koncert skupine "THE HOLY 
JOE'S" iz Londona v Kljub v Celju.

Prodam R -Traffic letnik 82, 
registriran do 3/94, povišan furgon. 
Tel.:36-074.

Prodam televizor Grundig, l.'89, 
ekran 55 cm, 450 DEM. tel,832- 
467

Prodam kobilco pasme "NORIK", 
staro 6 mesecev. Cena po 
dogovoru. Prislan Jože Poljane 33 
Rečica

Prodaja in dostava premoga 
različnih vrst tudi na čeke. Tel.: 
831-567, dostavimo - plačate.

Okno, termopan 120 x 140 desno, 
novo prodam, za 16.000,00 SIT. 
Dostavim na dom. Tel.: 063/841 - 
211 od 6h - 14h, popoldan 844- 
266.

Opeko Kikinda 333, slamoreznico 
in bilijard prodam. Tel.: 063/832- 
625 ali 061/159-22-34.

Oddam enosobno stanovanje 
dvema študentoma (kama) v 
centru Maribora. Tel: 062/24-194,

Popravljam šivalne stroje, ser
visiram gasilske aparate in plinske 
naprave. Zagožen, Ljubija 121, tel. 
831-109

Zelo ugodno prodam 
peč za etažno 
centralno ogrevanje 
(TOBI - 17 KW), raz
tezno posodo ter 
črpalko, lnf.831-363
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